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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
408.127-9/2021. 

 
Jegyzőkönyv 

 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2021. október 7. napján 

09 óra 10 perckor kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Bajusz Gábor, Bartha György 
Imre, Bazin Levente Dávid, Borkuti László Imre, Deák-Bárdos Mihály, Erdei Sándor Zsolt, Fodor 
Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Hegedüs Andrea Hollósy Endre András, Kopcsó Gábor, Dr. 
Kovács László, Kozma István Jánosné, Molnár Péter, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nagy Ákos, Pakusza 
Zoltán, Dr. Simon Gábor, Soós Attila, Szarka Dénes, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs 
képviselők, Szopkó Tibor alpolgármester és Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Később érkezett: Badány Lajos alpolgármester, Révész Péter képviselő 
 
Nem vett részt: Cseléné Figula Edina képviselő 
 
 
Veres Pál polgármester: Tisztelettel köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket, 
érdeklődőket, a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati 
gazdasági társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, 
Képviselőtársait.  
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 25 fő. Alpolgármester Úr 
állampolgári eskü letételénél van jelen, késni fog, valamint Révész képviselő úr szintén jelezte, hogy 
késik. Megállapítja, hogy a Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a megjelenteket, hogy az elmúlt közgyűlés 
óta a város több ismert és neves személyisége elhunyt. 
Életének 89. évében meghalt Kilián István a Miskolci Egyetem emeritus professzora, az MTA 
doktora, Irodalomtudományi Intézetének Régi Magyar Dráma Kutatócsoportjának alapítója, a 
XVII-XVIII. századi magyar dráma legnagyobb szakértője, aki a Bölcsészettudományi Kar egyik 
alapítója volt. 86 éves korában elhunyt Boroviecz László a Magyar Politikai Foglyok Szövetsége 
miskolci szervezetének volt elnöke, a Magyar Köztársasági Érdemrend Tisztikeresztje, a Hazáért 
Érdemkereszt, az 1956-os Emlékérem és a Miskolcért, a Szabadságért ’56 díj kitüntetettje. 
66 éves korában elhunyt Lichtenstein Tibor, akinek halálával Miskolc és a ruházati szakma 
szegényebb lett egy ikonikus kereskedővel, közéleti személyiséggel. Hosszantartó betegség után 72 
éves korában elhunyt dr. Tisza Miklós okleveles gépészmérnök, a Miskolci Egyetem Díszpolgára, 
professzor emeritusa, egykori rektorhelyettes, intézetigazgató és tanszékvezető, a Magyar 
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Köztársasági Érdemrend Tisztikeresztjének és számos más hazai és nemzetközi kitüntetés 
birtokosa. Elhunyt Gyárfás Ágnes a Miskolci Bölcsész Egyesület alapítója. 
 

Kéri, néma felállással emlékezzenek meg Róluk. 

 
(megemlékezést követően) 

 
 
Veres Pál polgármester: Munkájukat a mai napirend elfogadásával folytatják. 
Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy az SZMSZ 24. § (7) bekezdése alapján a meghívó szerinti 4. 
napirendi ponthoz kapcsolódó, „Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú Város 
Településszerkezeti Tervének, Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 
21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó településrendezési és 
tervezési szerződés jóváhagyására, valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására a Miskolc 
2413 hrsz.-ú ingatlanra” című előterjesztést visszavonja. 
 
Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése alapján az alábbi javaslatokat teszi. 
 
1. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri 

Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának 
jóváhagyására 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 
A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
(nem szavazott: 2 fő, távol: 3 fő) a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
2. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat a Ferenczi Tornacsarnok megvalósítására 

irányuló együttműködés jóváhagyására és 
kapcsolódó tulajdonosi döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
(nem szavazott: 1 fő, távol: 3 fő) a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
Veres Pál polgármester: Most szavaznak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel a 
napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
(távol: 3 fő) az ülés napirendjét – a napirendre felvett 
sürgősségi előterjesztésekre figyelemmel – a meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg. 

 
 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 

 



3 
 

Napirendi pontok: 
 
 
NYÍLT ÜLÉS 
 
1.  Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. 

(III.5.) önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések 
meghozatalára (I. féléves korrekció) 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 

 
2. Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének, Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. 
(VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó településrendezési 
és tervezési szerződés jóváhagyására, valamint a Miskolc 01428/20, 01428/21 hrsz.-ú 
ingatlanok kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására 
Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 

3. Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 
Tervének, Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. 
(VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó településrendezési 
és tervezési szerződés jóváhagyására, valamint kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítására a Miskolc 45563/3, 45566/2, 45566/4, 45567, 45568/2 hrsz.-ú 
ingatlanokra 

 Előterjesztő:  Veres Pál polgármester 
 
5. Javaslat Miskolc 21804, 21805, 046/2, 49003/6, 49003/7 hrsz.-ú ingatlanok kiemelt 

fejlesztési területté nyilvánítására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
6.  Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a módosítására 
 Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
7. Javaslat a „Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért Alapítvánnyal fogyatékos 

személyek nappali ellátására kötött szerződés módosítására, valamint a kapcsolódó 
döntések meghozatalára 

 Előterjesztő: Veres Pál polgármester  
 
8.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához való csatlakozására 
 Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
9. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata irányítása alá tartozó 

költségvetési szervek belső ellenőrzési feladatai ellátása módjának átalakításával 
kapcsolatos döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Ignácz Dávid jegyző 

 
10.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere jubileumi jutalmának 

megállapítására 
 Előterjesztő: Dr. Ignácz Dávid jegyző 
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11. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati 
ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 

 Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
 
Zárt ülés: 
 
12. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben 

Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet 
módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára (I. 
féléves korrekció) 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be. 
A napirend ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető urat. 
 
Szilágyi Kornél: A költségvetési korrekció keretén belül az Önkormányzat 2021. évi 
költségvetésének módosítására kerül sor, mely előterjesztés egy rendelet megalkotását tartalmazza, 
valamint még két határozati javaslatot is. Az egyik határozati javaslat az Önkormányzat 2021. évi 
költségvetésében szerepelő fejlesztési feladatok megvalósításához szükséges fejlesztési hitelhez 
kapcsolódó korábbi határozat módosítása. A másik közgyűlési határozat pedig az Önkormányzat 
egyes saját bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteinek a megállapítására tesz javaslatot a 
2022-2024. évek vonatkozásában. Ahogy Polgármester Úr is említette, az előterjesztéshez 
kapcsolódóan egy előterjesztői módosító indítvány is benyújtásra került. Ez a módosító indítvány 
egy határozati javaslatot tartalmaz, amelyben arra tesznek javaslatot, hogy a folyamatban lévő 
bankszámla és folyószámla közbeszerzési eljárás nyertes ajánlattevőjével történő szerződéskötés 
hatálybalépésének napját követő 180. napos időtartamra a jelenlegi számlavezető pénzintézettel, a 
CIB Bank Zrt.-vel, változatlan feltételek mellett 2022. január 1-jétől új szerződések kerüljenek 
aláírásra. Ez azért indokolt, mert az átmeneti időszakban, amíg az új bankszámla vezető megkezdi 
működését, érkezhetnek a régi bankszámlákra is bevételek, és ezeket időközben szükséges majd 
átvezetni az új bankszámlákra. A korrekció kapcsán elmondja, hogy a költségvetés gazdálkodását, 
az általános szabályokat felülírta a koronavírus világjárvány. 2021. február 8-tól a Kormány a 
veszélyhelyzetet meghosszabbította, ezért ebben az időszakban Polgármester Úr a 
katasztrófavédelmi törvény 46. § (4) bekezdése értelmében ellátta a közgyűlési feladatokat, és 
megalkotta a 2021. évi költségvetést. Szintén a veszélyhelyzet időszaka alatt, 2021 áprilisában 
elfogadta az Önkormányzat 2020. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási 
rendeletet is. A 2021. évi eredeti költségvetésről elmondja, hogy a koronavírus világjárvány milyen 
gazdasági következményekkel járt az Önkormányzat esetében. A központi döntések értelmében a 
kis- és középvállalkozások esetében iparűzési adókedvezmény került megállapításra. Ez azt 
jelentette, hogy a korábbi 2% helyett kis- és középvállalkozásoknak 1%-os iparűzési adófizetése 
keletkezett a 2021. adóév vonatkozásában. Ezt év elején 1,8 milliárd forint összegben 
prognosztizálták. További pandémiás helyzettel összefüggő bevételkieséseket számoltak és 
prognosztizáltak, melynek az összege az iparűzési adó vonatkozásában 1 milliárd forintot tett ki. A 
közösségi közlekedés korábbi években megszokott, közel fél milliárd összegű támogatására ebben 
az évben már nem számolhattak. Szintén még 2020-as döntés alapján a gépjármű adóbevétel sem 
az önkormányzatokat illeti meg, ami a miskolci önkormányzat esetében 500 millió forintos 
bevételkiesést jelentett. Ezen kívül megemlíti, hogy 2021. június 30-ig a parkolás ingyenes volt, ami 
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Miskolc esetében közel 600 millió forintos bevételkiesést jelentett. Ilyen körülmények között kellett 
a 2021. évi költségvetést összeállítani. Ezért egy takarékos, feszes, valós bevételeket tartalmazó 
költségvetés került összeállításra 38,1 milliárd forintos főösszeggel. Ahogy említette, szintén a 
veszélyhelyzet időszakában került a zárszámadás elfogadásra, melynek kapcsán a döntően 
folyamatban lévő beruházásoknak köszönhetően 54 milliárd forint összegű előirányzat húzódott át 
2020. évről 2021. évre. Maga a korrekció két részből áll. Az első részben az előterjesztésben 
bemutatták azokat a változásokat, melyek az I. félév folyamán történtek, melyek döntően a 
központi költségvetésből évközben kapott támogatásoknak a költségvetésen történő rendezését 
tartalmazta. Ezekről minden hónapban a Magyar Államkincstár felé a szokásos havi 
adatszolgáltatásokban eleget tettek. A második rész az előterjesztésben tartalmazza a korrekciót 
magát. A korrekció kapcsán már említette, hogy az iparűzési adó kedvezmény miatt közel 1,8 
milliárd forintos bevételkiesést prognosztizáltak. Ezt bevételi oldalon, az állammal várt 
kompenzációs összeggel szerepeltették, a kiadási oldalon pedig céltartalékot képeztek, tekintettel 
arra, hogy a költségvetés készítésének idején az Önkormányzat és Kormányzat között a 
kompenzációra vonatkozó egyeztető tárgyalások folyamatban voltak, nem tudták a támogatás 
mértékét, sem annak jogcímeit. Időközben, ez év júniusában 1 milliárd 350 millió forintos 
támogatásban részesült az Önkormányzat, ezért jelen korrekció keretén belül a tervezett 1 milliárd 
832 millió forintos bevételt csökkenteniük kellett, így 482 millió forint előirányzat csökkenést 
eszközöltek az előterjesztésben. A kompenzációs támogatási jogcímekről elmondja, hogy annak 
érdekében, hogy ezek a források minél előbb az érintett szervezetekhez eljuthassanak, 
polgármesteri hatáskörben ezen előirányzat módosítások megtörténtek, és a szerződéskötések 
döntő mértékben, főleg a közszolgáltató vállalatok tekintetében megkötésre kerültek. A támogatási 
jogcímek kapcsán a közösségi közlekedésre 700 millió forint támogatás jutott, a Miskolci 
Városgazda Nonprofit Kft. városüzemeltetési feladatainak ellátásához kapcsolódóan 350 millió 
forintos támogatást tudtak eszközölni. Szintén városüzemeltetési feladatokhoz kapcsolódóan 
közvilágításhoz és az Önkormányzat viziközmű vagyonának értékeléséhez kapcsolódóan további 
200 millió forint, illetve pályázatokhoz szükséges önerő biztosítására 100 millió forint került a BM-
mel megkötött támogatói okirat alapján szerződéskötésre, illetve ezek a támogatási jogcímek 
kerültek megállapításra. Jelentős módosítást jelent a korrekcióban még a közgyűlésnek a korábbi 
döntése, amely alapján az óvodai intézményhálózatnak az átszervezéséről döntött. Ennek keretén 
belül a korábbi kilenc önállóan működő óvoda egy új óvodába került összevonásra, és 2021. 
augusztus 1-jétől MIOVI néven, Miskolc Integrált Óvodai Intézmény kezdte meg működését. A 
korábbi óvodák költségvetéseiben szereplő bevételi, kiadási előirányzatokat elvonták, és az új 
intézményhez kerültek ezek átcsoportosításra, ezt is tartalmazza az előterjesztés. Ezen döntéshez 
kapcsolódó további módosítást jelentett, hogy az óvodai karbantartói feladatokat – szintén 
közgyűlési döntés alapján – átszervezték, és ezeket 2021. augusztus 1-jétől a Miskolci 
Közintézmény-működtető Központ látja el. A feladatellátáshoz kapcsolódó források szintén 
átcsoportosításra kerülnek ezen korrekció keretén belül. A korrekció tartalmaz továbbá néhány 
többletigényt is, melynek összege közel 90 millió forint. Ezen többletigények teljesítéséhez az 
általános tartalékot, belső megtakarításokat és pályázati önerőt használtak fel. A korrekció utáni 
módosított előirányzat 96,4 milliárd forintban került számszerűsítésre.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a rendelet megalkotását, valamint a két határozati javaslat 
elfogadását támogatta. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a rendelet módosítást, valamint a két 
határozati javaslat elfogadását támogatta. 
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• Pénzügyi Bizottság: a rendelet módosítást, valamint a két határozati javaslat elfogadását 
támogatta. 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a rendelet 
módosítását, valamint a két határozati javaslat elfogadását támogatta. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: a rendelet módosítását, 
valamint a két határozati javaslat elfogadását támogatta. 

• Rendészeti Bizottság a rendelet módosítását, valamint a két határozati javaslat elfogadását 
támogatta. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Egy olyan napirendet tárgyalnak, ami békeidőben inkább technikai 
jellegű előterjesztésnek tekinthető, hiszen tipikusan a költségvetés egy évközi korrekciója, 
módosítása nem tartalmaz olyan mértékű és olyan strukturális változtatásokat jellemzően, amelyről 
sokat tudnak vitatkozni. Azonban ennél most többről beszélnek, hiszen számára ez a 
rendelettervezet és az ehhez kapcsolatos határozati javaslatok azt mutatják, hogy az év elején 
összeállított költségvetési rendelet kifejezetten takarékos, feszes és felelős rendelet volt. A 
működőképességét ebben a coviddal nehezített időben az Önkormányzat és az intézményrendszer 
képes volt megőrizni. A számokból is látható, még fejlesztési célokat is tudott szolgálni a 
költségvetés. Az egyensúly megőrzése érdekében két dolgot lehet tenni, vagy a kiadásokat 
csökkentik, vagy a bevételeket növelik, akár egy otthoni háztartás esetében. Az látszik egyértelműen, 
hogy ebben a szabályozási, gazdasági és társadalmi helyzetben, ami mögöttük van 2021-ben, ebben 
az Önkormányzat egyiket sem tudta megtenni. Így nagyon nehéz volt a működőképesség 
megőrzése, nagyon sokat dolgozott érte minden szakember ebben a házban, melyet ezúton is 
megköszön. Hangsúlyozza, azt látják, hogy felelősen sikerült összeállítani a költségvetési rendeletet. 
Főosztályvezető Úr elmondta a részleteket, így azokat nem kívánja ismertetni. Megerősíti, hogy az 
1%-os kiesése az iparűzési adónak az összegszerűen 1,5 milliárd forint körüli kieséssel 
prognosztizálható. Elmondja, hogy eleve a gazdasági teljesítmény is csökkent a városban, 
természetszerűleg, ott is egy jelentős, közel 1 milliárd forintos kieséssel kalkulálnak, de említhetné 
a közösségi közlekedés támogatásának elvonását, a gépjármű adót, de akár a parkolást is. Igaz, ezzel 
szemben kaptak támogatást is, azonban, ahogy bemutatásra került, sajnos az a kieső bevételeket 
nem volt képes fedezni. Az egyértelműen látszik, hogy a kompenzáció nem volt elég. A 
működőképesség megőrzése és a további fejlesztések azok közös felelősséget jelentenek. Az 
előterjesztés annak a bizonyítéka, hogy stabil, takarékos, feszes és felelős gazdálkodást tudtak 
folytatni, még ebben a nehéz időszakban is. Bízik abban, hogy a jövő évi költségvetésüket ilyen 
típusú problémák már nem fogják terhelni. Ezt nem lehet persze előre megjósolni, nekik nincs más 
dolguk, minthogy a jelen körülményrendszerhez igazítsák a gazdálkodásukat. Úgy gondolja, hogy 
ezekkel a döntésekkel is ezt tudják szolgálni.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
  



7 
 

 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú 

Város Településszerkezeti Tervének, Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) 
önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó 
településrendezési és tervezési szerződés jóváhagyására, 
valamint a Miskolc 01428/20, 01428/21 hrsz.-ú ingatlanok 
kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész urat. 
 
Szunyogh László: Az előterjesztés egy olyan módosításról szól, ahol egy külső célmegvalósító, 
jelen esetben a Miskolc Holding Zrt. kereste meg az Önkormányzatot, hogy a MÉSZ-t település 
rendezési szerződés keretében módosítani kívánja. Erre a módosításra azért lenne szükség, mert a 
repülőtér megszűnésével a repülőtér területén gazdasági övezet létrehozása lenne indokolt, melyhez 
szükséges a terv módosítása. A repülőtér kis részén a helikopteres mentőszolgálatnak az 
elhelyezésére egy terület fennmarad, mint repülőtér, de a többi területen gazdasági övezet lesz 
kijelölve. Az előterjesztés arról szól, hogy ezt a rendezési terv módosítást településrendezési 
szerződés keretében véghezvigye az Önkormányzat, illetve mivel fontos a városnak ennek a 
gazdasági övezetnek a létrehozása, ezért kiemelt gazdasági jelentőségűvé emeli ezt a területet. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

• Pénzügyi Bizottság: előterjesztő képviselőjének hiányában nem tárgyalta a napirendi 
pontot, így szavazási eredmény sem született. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Hollósy András: 2019. előtt mindig az a vád érte őket a jelenlegi városvezető koalíció részéről, 
hogy elherdálják Miskolc értékét, a Miskolci Repülőteret. Sajnálja, hogy Badány alpolgármester úr 
nincs jelen, mert tudja, ő foggal, körömmel ragaszkodott ehhez, több határozati javaslatot is 
beterjesztett ezzel kapcsolatban. Pont ő írta azt, hogy az a repülőtér érték, hiszen 1931-ben jött 
létre, így ebben az évben 90 éves. Akkoriban a baloldal megfúrta minden elképzelésüket ezzel 
kapcsolatban. Emlékei szerint Pfliegler alpolgármester úr tárgyalt több településsel is, hogy a 
Miskolci Repülőtér tovább működhessen azokon a területeken. Jelen pillanatban azonban ilyen 
típusú elképzelést vagy koncepciót a repülőtér további életéről nem látnak, nem találnak. Választ 
szeretnének a városvezetéstől vagy Polgármester Úrtól, hogy lesz-e repülőtér, mi a helyzet ezzel 
kapcsolatban. Annak nagyon örülnek, hogy a légimentés, mégha egy szűk szegmensen is, de tovább 
tud folyatódni ezen a területen. Annak idején ők javasolták az ipari park fejlesztését ezen a területen. 
Azonban most azt látják, hogy jelen pillanatban a repülőteret, amiért annak idején foggal, körömmel 
ragaszkodtak, most mintha egy tollvonással levennék a napirendről. Nagyon úgy tűnik, hogy a 
Lufthansa után a Miskolci Repülőtér is elszállóban van. 
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Veres Pál polgármester: Alpolgármester Úr távollétében ő válaszol. Elmondja, hogy a Lufthansa 
azért szüntette meg a befektetési szándékát, mert a covid járvány következtében a cég nehéz 
helyzetbe került. Azokat a repülőgépeket, amelyek motorjait itt szerették volna javítani, eladták, így 
okafogyottá vált a beruházás. Azt a szándékát viszont kifejezte a cég, hogy amint ismét olyan 
helyzetbe kerül, hogy ilyen jellegű fejlesztéseket szeretne az elkövetkező – reményeik szerint – 1-2 
évben teljesíteni, úgy már előzetes tárgyalások nélkül megkeresi Miskolcot, és kéri azt, hogy 
biztosítsanak számára területet. A vezetés nagyon reméli ezt, és szurkol a Lufthansának, hogy ez 
összejöjjön. A repülőtér kapcsán kijelentette többször és továbbra is fenntartja, hogy Miskolc nem 
marad repülőtér nélkül. Sajnálatos módon az a repülőtér területe egyrészt körbe épült, egyrészt ipari 
parkkal, illetve Szirmabesenyővel, valamint a légimentő bázis a déli részen foglal helyet, így a déli 
irányba sem lehet fejleszteni. Így jelen pillanatban már abszolút nem korszerű, csak a legkisebb 
gépek leszállására alkalmas. Ennek a fejlesztése azon a helyszínen nem megvalósítható. Közben az 
ipari parkban lévő cégek opcionális jogot kaptak arra, hogy a repülőtér területére, mint fejlesztési 
területre bejelentkezzenek. Nyilván üzleti titok tárgyát képezi, de előrehaladott tárgyalások folynak 
arról, hogy egy cég ezen a területen fejlesztést kíván létrehozni. Ahogy említette, itt Miskolcon nem 
gondolják, hogy repülőtér nélkül maradjon a város. Ezért két dologra szeretné felhívni a figyelmet 
előzetesen. Egyrészt készül egy kormány-előterjesztés arra vonatkozóan, hogy mely városokban 
történik nagymértékű repülőtér fejlesztés. Ebben az előzetes tervben Miskolc nevesítve van. Ezen 
kívül, mivel ennek a megvalósítása valószínűleg néhány év múlva, nagyjából 2024-25. körül 
realizálódhat, addig sem hagyhatják a várost repülőtér nélkül. A Holdinggal együttműködve a város 
előrehaladott tárgyalásokat folytat a tekintetben, hogy olyan területeket szerezzen meg, amely 
alkalmas repülőtér kialakítására. Tárgyalásokat folytattak, elvi állásfoglalást kaptak. Egy nagy, 
széleskörű tanulmányt készített a Holding arra vonatkozóan, hogy ennek milyen költségei és 
feladatai lennének. Az elmúlt hétvégén találkozott Palkovics miniszter úrral, ahol jelezte számára, 
hogy ilyen elképzelései és céljai vannak, és ehhez segítséget kért. Benyújtásra kerül a jövőhéten az 
a kérelem, ami ezt a célt szolgálja. Megnyugtat mindenkit, hogy mindent el fognak követni annak 
érdekében, hogy repülőtér nélkül ne maradjon a város. A határozat nem azt jelenti, hogy ott ebben 
a pillanatban a repülés megszűnik, hanem lehetőséget biztosít arra, hogy itt gazdasági fejlesztés 
jöhessen létre, amint a gazdasági szerződések megkötésre kerülnének, illetve a konkrét szándék 
szerződésbe formálódik. Megnyugtatja a miskolciakat arról, hogy nem mondtak le a reptérről, sőt, 
fejleszteni szeretnék a repülési elérhetőségét Miskolcnak. 
 
Hegedüs Andrea: A repülőtér ügyét egy másik oldalról szeretné megközelíteni. Vegyes 
érzelmekkel került a kezébe az előterjesztés, bármennyire is tudták, hogy ez lesz a sorsa a területnek, 
hiszen erről a döntés már megszületett. Mégis a miskolci repülés történetének 90 évét zárják le. A 
területen egy 24 hektáros kereskedelmi, gazdasági és logisztikai szolgáltató központ létesülne. Be 
kell vallani, hogy egy sokadik ipari park létesítése nem túlzottan innovatív ingatlanfejlesztésnek 
tűnik egy repülőtérben rejlő lehetőségekhez képest. Azonban a város bevételeire vitathatatlanul jó 
lehetőségeket, hatást biztosít. Legalábbis ez az elvárásuk, ahogy Polgármester Úr is elmondta. Az 
ingatlan sorsán tehát már változtatni nem tudnak, arra azonban törekedniük kellene, hogy minél 
több értéket mentsenek meg a terület átalakítása során. Arra gondol, hogy ne hagyják veszni 
történelmi emlékeiket. A fejlesztést megelőző feltáráshoz készült egy döntés előkészítő 
örökségvédelmi hatástanulmány. A vizsgálat alapján a régészeti érintettsége a területnek nem 
állapítható meg. Egy időterves táblázat azt mutatja, hogy itt milyen honfoglalás-kori, Árpád-kori 
temető maradványait, szkíta kori urnasír maradványokat tártak fel valamikor az ’50-es évektől. 
Végeztek a magyarság eredetkutatásához kapcsolódó vizsgálatokat is. Kéri a városvezetést, hogy 
jógazdaként erre figyeljenek oda. A borsodi térségben, de ha csak Miskolcra is vetítik, számos 
történeti kincs került már innen elő, nem beszélve az őstörténeti feltárásokról. Ezt nem szabad 
hagyniuk. A múzeum talajmozgatásos feltárást javasol a beruházás egész területén, régészeti 
megfigyeléssel. Úgy véli, ezt támogatniuk kell, azonban szeretné tudni, hogy mit is jelent ez 
pontosan. A régészeti megfigyelés mennyiben felel meg szakmailag a korrekt, hiteles régészeti 
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feltárásnak. Egyenértékű azzal, vagy inkább felszínesnek tekinthető? A talajmozgatást gépek végzik, 
vagy régészek is részt vesznek ezen, folyamatosan ellenőrizve az eredményeket, vagy csak néha? 
Még most tisztázni kell ezeket, amikor a terület még érintetlen. Meggyőződése, hogyha ezek nélkül 
engedik útjára a terület átépítését, jóvátehetetlen, felbecsülhetetlen veszteségek keletkezhetnek, 
annak ellenére, ha nem is jut tudomásukra, mert eltűntetik esetleg a nyomokat, ahelyett, hogy 
restaurálva a magyar nemzet kincsévé válhatott volna. Az anyagban is szerepel, hogy van 500 
méteres pufferzóna két területre vonatkozóan, ami pozitív eredményeket mutat. Ennek 
figyelembevételével kéri képviselőtársait, mérlegeljék ezt, hogy olyan döntés szülessen, amely 
garanciát ad történeti emlékeik feltárására és megőrzésére. 
 
Veres Pál polgármester: Megnyugtatásként elmondja, hogy az ilyen területek felhasználását a 
legszélesebb körű és a Nemzeti Örökségvédelem felügyeletével folytatott régészeti eljárások előzik 
meg. Biztos abban, hogy ez teljesülni fog itt is. 
Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
 
Meghívó szerinti 3. napirend:  Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú 

Város Településszerkezeti Tervének, Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) 
önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó 
településrendezési és tervezési szerződés jóváhagyására, 
valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására a Miskolc 
45563/3, 45566/2, 45566/4, 45567, 45568/2 hrsz.-ú 
ingatlanokra 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be. 
A napirend ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész urat. 
 
Szunyogh László: Hasonlóan az előző napirendi ponthoz, itt is a Helyi Építési Szabályzat 
módosításáról van szó, itt is egy külső célmegvalósító kezdeményezte a szabályozási terv 
módosítását településrendezési szerződés keretében. Ez a külső célmegvalósító a Bihari és Társai 
Kft., a Bástya Hotel működtetője, akik azzal keresték meg az Önkormányzatot, hogy a Bástya Hotel 
feletti útvonalat a rendezési tervből kivennék, mint közlekedési felületet, utat, és azt ők 
megvásárolhatnák, akkor ezalatt az út alatt mélygarázs parkolót tudnának biztosítani a 
szállodájukhoz. Ennek az a pozitív hozadéka lenne a város szempontjából, hogy az egyébként 
szűkös parkolókapacitással rendelkező szálloda vendégei nem a közterületen parkoltatnák az 
autóikat. Az utat nemcsak a szálloda használja, hanem ezen az úton közelíthető meg a tapolcai 
református templom is. Ezért azt mondták az ingatlangazdálkodásnak, hogy ez a terület csak akkor 
kerülhet eladásra, hogyha garanciákat tudnak biztosítani arra, hogy az összes utat használó – jelen 
pillanatban a református egyház – továbbra is hozzáférhet és használni tudja az ingatlanjait, 
korlátlanul. Kezdeményezték az egyeztetést a célmegvalósító, a református egyház és az 
Önkormányzat között. Erre azonban csak most fog sor kerülni, ezért egy módosító indítvány került 
beterjesztésre, ami arról szól, hogy az előterjesztésnek az a része kerüljön elfogadásra, amelyik ezt 
a területet kiemelt fejlesztési területté nyilvánítja, és a településrendezési szerződés megkötésére 
irányuló szándékot egy következő közgyűlésen tárgyalja a Testület.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemények: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

• Pénzügyi Bizottság: előterjesztő képviseletének hiányában nem tárgyalta az előterjesztést, 
így szavazási eredmény sem született. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Nagy Ákos: Még 2019 decemberében Alpolgármester Asszonnyal volt egy beszélgetésük 
Tapolcán, hogy amikor majd növekszik a turisztikai forgalom, akkor Tapolcának a közlekedési 
terheit hogyan tudják egyszerűsíteni, az ott élőket egy picit hogyan tudják kárpótolni. Egy olyan 
helyzettel állnak szemben, és úgy gondolja, hogy az előterjesztői módosító indítvány is erre utal, 
amikor többféle érdek ütközik. Az Önkormányzatnak van egy érdeke, hogy a bevételt generáló 
turisztikai desztinációt fejlessze parkolóval, úttal. Van a vállalkozónak egy érdeke, aki pénzt 
invesztált ebbe a beruházásba, és szeretné a saját vállalkozását fejleszteni úgy, hogy egyben 
támogatja a turisztikai desztinációnak a szálláshelyeit is, illetve szálláshelyet növel, parkolóhelyet 
növel. Van a tapolcaiaknak is egy érdeke, akik itt laknak, és akik gyakran nem tudnak a főidényben 
közlekedni az utcákon, mert úgy elállják ezek az autók az utat. Tehát háromféle érdek feszül 
egymásnak. Két szereplőjét ismeri az ügynek, beszélt is velük. Az egyik a vállalkozó, aki a beruházást 
valósítaná meg, a másik pedig a Tapolcai Református Egyházközség, akiknek annyi a problémája, 
hogy tartanak attól, hogy nem lesz megközelíthető, nem lesz parkolható, vagy nem lesz jól 
megközelíthető a templom. Amikor azt mondta, hogy egymásnak feszülnek az érdekek, akkor a 
valóság az, hogy semmilyen érdek nem feszül egymásnak. Ez egy egyszerű beszélgetéssel 
megoldható, a vállalkozó is arról biztosította, hogy biztosítani fogja nemcsak a megközelítését a 
templomnak, hanem a parkolókat is biztosítani fogja, amikor ott valamiféle hitéleti vagy közösségi 
rendezvény van. A reformátusoknak hozzá eljuttatott levele szerint pedig pont ez az igényük. 
Szerinte ez 10 perc egyeztetéssel, beszélgetéssel megoldható, ha többet venne igénybe – akceptálva 
az előterjesztői módosítást – mind maga, mind Gazdusné Pankucsi Katalin, Tapolca másik 
önkormányzati képviselője nevében is partnerséget ajánl az Önkormányzatnak ebben, szívesen 
közvetítenek, és szerinte ez egy gyorsan megoldható probléma lesz. 
 

- Megérkezik Badány Lajos alpolgármester,  
így a jelenlévők létszáma 26 főre növekszik. - 

 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Válaszként elmondja, hogy tökéletesen 
egyetértenek, de szeretnék ezt a biztosítékot mindenki számára megadni, ezért köszöni a Képviselő 
Hölgy és Úr támogatását. Ezt rövid időn belül lefolytatják, és a következő Közgyűlésre be tudják 
hozni, és akkor a fejlesztés elkezdődhet.  
 
Hegedüs Andrea: Szeretné megnyugtatni képviselőtársát is, a városlakókat is, a Tapolcán élőket 
is, és társulni, csatlakozni szeretne Főépítész Úr gondolatához. A koronavírus járvány okozta 
világméretű gazdasági válság idején, amelynek legnagyobb kárvallottja a turizmus, a vendéglátás, 
minden olyan hírnek örülni kell, amikor egy turisztikai vállalkozás fejlődik, terjeszkedni tud. Ilyen 
ez az előterjesztés is, amiben a tapolcai Bástya Hotel tulajdonosa parkoló bővítést, mélygarázs 
kialakítását tervezi. Ehhez kéri a Közgyűlés hozzájárulását. Jó hír, hogy van olyan szállásadó a 
városban, aki úgy tudott talpon maradni, hogy a visszaesés ellenére bővülni képes az állami források 
megvonása ellenére és támogatás nélkül. Ez rendben van és örülnek neki, az előterjesztés is rendben 
van, mindenre figyeltek, minden jogszabály betartottak. Ezek után lehet mégis valami akadály? Igen, 
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ezt sem hallgatják el természetesen. A Bástya Hotel a közterület átsorolását kéri, hogy mélygarázst 
létesítsen. A vállalkozó szándéka érthető és jogos is. Gondolni kell azokra is azonban, akik eddig 
ezt a sétányt más funkcióval használták vagy használják. Imahelyhez vezető útvonal a református 
templomhoz, tehát kettős szerepköre is van. Turisták és a vallásukat gyakorló emberek számára 
egyaránt fontos. Támogatja a parkoló bővítését, a terület átsorolását, de ne korlátozzák azoknak a 
mozgását, akiknek a templom elérése a mindennapi életük része. Garancia kell arra, hogy egyaránt 
a turisták, az ott élők és a vallásos emberek is használni tudják ezt a közterületet. Ehhez a vállalkozót 
kötelezni kell arra, hogy biztosítson szolgalmi jogot az átminősített terület korábbi tulajdonosának, 
vagyis Miskolc városának, amely méltányolva kérésüket területet ad a fejlesztésükhöz. Tipikus win-
win szituációra van szükség, vagyis járjon jól mindenki, a Bástya Hotel és a templomot használók, 
és a miskolciak is. Azt gondolja, hogy ez alap, de ettől többre van szükség, hogy megnyugtató, 
hosszútávú garanciát kapjanak. Önkormányzati képviselőként akkor lesz nyugodt és tudja 
támogatni a terület kiemelt fejlesztési övezetbe való sorolását, ha az egyeztető tárgyalások 
megtörténtek a felek között, és mindenki megelégedésére írásos passzus is születik róla.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, és megjegyzi, ezen lesznek. 
Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc 21804, 21805, 046/2, 49003/6, 49003/7 hrsz.-ú 

ingatlanok kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására 
 
Veres Pál polgármester: Kéri Főépítész Urat, hogy röviden ismertesse az előterjesztést. 
 
Szunyogh László: Ismét egy Helyi Építési Szabályzattal kapcsolatos döntésről van szó. Ez abban 
különbözik az eddigiektől, hogy itt nem egy külső célmegvalósító van, hanem az Önkormányzat 
maga kezdeményezi a szabályozási terv módosítását három olyan ügyben, ahol önkormányzati 
érdek fűződik ahhoz, hogy a szabályozási terv módosuljon. Felsorolja a három ügyet. Van egy 
pályázatuk, amely szociális bérlakás fejlesztést tartalmaz a Vasgyár területén. Ott van két olyan 
ingatlan, amelyik jelen pillanatban nem felel meg a szabályozás szerint, nem lehet ott lakást 
kialakítani, ezért fontos, hogy a központi vegyes területből településközpont vegyes területbe 
minősítsék át a területet. A másik ügy, miszerint folyik egy kerékpárút pályázat megvalósítása, amely 
keresztül megy egy területen, a Tapolca-Görömböly futószalag alatti területen. Ahhoz, hogy ott a 
kerékpárút átmehessen, abban a sávban, amelyet a kerékpárút érint, szintén szükséges a terület 
átsorolása. A harmadik kapcsán a Kassák Lajos utca kiépítését tervezi az Önkormányzat. A 
szabályozási terven úgy van behúzva az út nyomvonala, hogy az egy lakóházat teljes egészében 
elkaszálna. Ennek az lenne a következménye, hogy ezt a lakóházat ki kell sajátítani, ami pénzbe is 
kerül, miközben könnyedén tudják az út nyomvonalát úgy módosítani, hogy a lakóház is 
megmaradhasson és az út is megépüljön. Ahhoz, hogy ezt gyorsan le tudja folytatni az 
Önkormányzat, szükséges a kiemelt jelentőséggé minősítése, mert ebben az esetben tárgyalásos 
eljárás keretében, egy lényegesen rövidebb és egyszerűbb eljárás keretében történne meg a 
szabályozási terv módosítása.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

• Pénzügyi Bizottság: előterjesztő képviseletének hiányában nem tárgyalta az előterjesztést, 
így szavazási eredmény sem született. 
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Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Pakusza Zoltán: Kérdései lennének az előterjesztéssel kapcsolatban. A fejlesztés három területet 
érint, az egyik a számozott utcák Harmadik utcája. Kérdése, hogy itt jelenleg szociális bérlakások 
vannak, milyen fejlesztések lesznek, illetve utána ezek a bérlakások milyen kategóriába fognak esni. 
Továbbra is szociális bérlakásokra fejlesztik őket, vagy költségelvű vagy piaci bérlakások lesznek a 
területen? Jelenleg vannak-e bérlők az ingatlanokban? Ezek azért is fontos kérdések, mert ha nem 
szociális bérlakás lesz, akkor akik most valószínűleg szociális alapon laknak ott, ők utána hova 
fognak menni. 
 
Deák-Bárdos Mihály: Szintén a Harmadik utcával kapcsolatban tesz fel kérdéseket. A Harmadik 
utca szerepel a Vasgyári Projektben, melynek az egyik pillére az érintett területen található 
önkormányzati tulajdonú szociális bérlakások korszerűsítése, komfortfokozatának növelése, 
műszaki megújítása. Energetikai hatékonysági szempontokat szem előtt tartva eddig 42 
önkormányzati szociális bérlakás megújítására került sor, javítva ezzel a bérlemények lakhatási 
körülményeit. A részleges munkaterület átadás 2021. május 3-án megtörtént a Lónyay utca 3. szám 
alatt, melyen személyesen részt vett. A második részleges munkaterület átadás, melybe belekerült a 
Harmadik utca is, annak az átadása 2021. július 19-én történt meg. Kérdései a következők, melyet 
lakossági fórum után juttattak el hozzá a helyszínen élők. Ki találta ki a délután 14.00 órai időpontot 
hétköznap lakossági fórumra? Miért nem lehetett hatékonyabban értesíteni a Vasgyárban élőket? 
Mikor várható a befejezés, mikorra készülnek el ezek a lakások? A lakók elmondása szerint nyáron 
senki nem dolgozott az átadott lakásoknál. Milyen alapon lett kiválasztva a kivitelező, ki ellenőrzi 
műszakilag az elvégzett munkát, ki a felelős az elvégzett munka minőségéért? Milyen alapon 
választják a költöztetési tervben szereplőket, a felújított lakásba költözőket? Nem gondolkodik-e 
az Önkormányzat lakásra váró fiatalok beköltöztetésére a felújított lakásokba? Milyen szerepe van 
a projektben a Máltai Szeretetszolgálatnak és a MESZEGYI-nek? A Vasgyári Közösségi Ház 
felújítása is része-e ennek a projektnek? Ezekre a kérdésekre szeretné megkapni a válaszokat az ott 
élők nevében. Nem szeretnék, ha a Vasgyár is Lyukó-völgy sorsára jutna, amely gyerekkora óta 
közel áll a szívéhez, és az egyik megválasztott képviselője. Várja a válaszokat. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a lehetőséget, hogy beszélhet erről a projektről, 
ami TOP -6.7.1-16 MI 1/2017-es város rehabilitációs pályázat. Emlékei szerint 2017-ben Képviselő 
Úr tagja volt a Közgyűlésnek, akkor dőlt el, hogy ezt a projektet elindítja a városvezetés. A projekt 
elindításában kiemelt szerepe van annak, hogy Miskolc város önkormányzati bérlakásai közül a 
szociális célú bérlakások állapota rendkívül leromlott. Amikor ezt a pályázati lehetőséget 
megtalálták, feltételezi az előző városvezetés is azt gondolta, hogy ezeknek a lakásoknak a 
felújítására más módon nem lesz lehetőség. Ugyanakkor viszont látszik a lakosság összetételében, 
hogy szociális célú bérlakásokra szükség van a városban. Tételesen válaszol írásban az összes 
valamennyi kérdésre, ha megküldi számára Képviselő Úr. Amit viszont nagyon fontosnak tart most 
elmondani az az, hogy ennek a pályázatnak az elindítása az 2017-ben megkezdődött. A folyamatban 
most jutottak el oda, hogy a tervezéseken kívül a kivitelezés is megkezdődhetett, természetesen 
közbeszerzési eljárás lefolytatását követően. Arra is tekintettel, hogy itt párhuzamosan több dolog 
történik, egyrészt a szociális bérlakások felújítása, másrészt a közösségi tér kialakítása. Harmadrészt 
pedig, mivel ez egy olyan terület, amely meglehetősen sok olyan családnak a lakhatási feltételét 
biztosítja, akik számára szükséges az a fajta szociális támogatás, segítés, amelyet a MESZEGYI és 
Magyar Máltai Szeretetszolgálat tud biztosítani. A pályázat kiírásakor feltétel volt, hogy egy 
úgynevezett soft projekt is csatlakozzon hozzá, amely a szociális segítséget biztosítja. Ezt a két 
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projektet együtt kell kezelni. A MESZEGYI szociális munkásai és a Magyar Máltai Szeretetszolgálat 
szociális munkásai napi kapcsolatban vannak ezekkel a családokkal. Mint a felkészítésben, mind a 
lakossági tájékoztatásban, mind pedig a családoknak azt a szintű támogatását tudják biztosítani, 
hogy szükség esetén az integráció, vagy bármilyen más mozgatása ezeknek a családoknak 
megtörténhessen, hiszen ez a pályázati kiírásnak feltétele volt, amelyet a korábbi városvezetés akkor 
megpályázott, és jelen városvezetés pedig befejezi. 
 
Veres Pál polgármester: Amennyiben nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító 

okiratának a módosítására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Balog Ildikó igazgató asszonyt. 
 
Balog Ildikó: Az alapító okiratuk módosításához az előterjesztés két határozati javaslatot 
tartalmaz. Az első javaslat szerint átvezetésre kell, hogy kerüljön az alapító okiratban az, miszerint 
a MEFI dolgozóinak jogviszonya megváltozott. Az egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló 
2020. évi C. törvény értelmében minden dolgozó közalkalmazotti jogviszonya 2021. március 1-jétől 
egészségügyi szolgálati jogviszonnyá alakult át. A törvény és a végrehajtási rendeleteiben szereplő 
kötelezettségeiknek eleget tettek, a dolgozók tájékoztatása megtörtént, a munkaszerződéseket 
megkötötték. Jelenleg a Kincstár bejegyzése miatt kell erről külön határozatnak születnie. A 
második határozati javaslatukat az intézmény székhelyében és telephelyeiben történt változások 
indokolják. A Miskolc, Egyetem utca 1. szám alatt lévő ingatlan épületrészeinek visszavételéről 
döntött Miskolc Város Polgármestere a 332/2021.(V.28.) határozatával, és ezért a székhely 
módosítása szükséges, mely ettől kezdve a Városház tér 13. szám lenne. Az iskolaegészségügyi 
ellátásban az oktatási intézmények megszűnése, integrációja, telephely változása indokolja ezt a 
határozati javaslatukat.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mindkét határozati javaslatot egyhangúlag támogatta.  

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: mindkét határozati 
javaslatot egyhangúlag támogatta. 

. 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Kovács László: Az anyag két témakör köré csoportosul. Részben, ahogy Igazgató Asszony is 
mondta, a szolgálati jogviszonnyá alakulás, másrészt a székhely, telephely változás ügyében. Egy 
picit tágabban értelmezné az előterjesztést, és fel szeretné hívni a figyelmet, egy szerinte előttük álló 
problémára, amelyre megoldást keres, amiben a Miskolci Egészségfejlesztési Intézetnek 
oroszlánrésze lehet, vagy kell is, hogy legyen. Az egészségügyi alapellátás átalakulása folyamatban 
van. Véleménye szerint egy olyan mértékű átalakulás van folyamatban és következik be a következő 
félév, egy évben, ami talán 1945-48. közötti átalakításhoz hasonló, vagy mértékben legalábbis 
mindenféleképpen. Akkor jött létre az a típusú háziorvosi, vagy akkori nevén körzeti orvosi ellátás, 
amelyik azóta is meghatározza Magyarországnak az egészségügyi orvosi alapellátását. Ehhez 
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csatlakozott a rendszerváltást követő években a funkcionális privatizációja az alapellátásnak. Most, 
amikor elhatározott kormányzati egészségpolitikai szándéknak tűnik az, hogy az alapellátásra viszik 
ki a szakellátás bizonyos részeit, és ezért a praxisközösségek megalakulását preferálták. 
Hangsúlyozza, hogy pillanatnyilag megalakultak Magyarországon a praxisközösségek. Arra nincs 
pontos rátekintése, hogy mennyi, de olyan 4-6 közötti praxisközösség kell, hogy legyen. A 
kompetencia fejlesztési pályázatokat követően pályázatok fognak megjelenni, véleménye szerint 
november, december folyamán, és január, februárra prognosztizálható az, hogy a finanszírozást is 
akarják biztosítani. Ez azt jelenti, hogy azok a szakorvosi ellátások, amelyek részben vagy egészben 
most a szakrendelőkhöz kötődtek, azok többek között például házi betegápolással részben, vagy 
bizonyos kiegészítő szolgáltatásokkal, ezekhez a praxisközösségekhez fognak kivándorolni. Ezt 
azért mondta el, mert ez azt jelenti az olvasatában, hogy azok a háziorvosi rendelők, melyekből 
Miskolcon két szerencsés helyzet van, a Szentgyörgy úti, illetve a Tömörkény utcai rendelő, ahol a 
15-12 évvel ezelőtti átalakítások során létrejöttek szakorvosi rendelők is, így ott az infrastruktúra is 
biztosítva van. Azonban arra is figyelemmel kell lenni, hogy ahol ez nincs meg, ott hogyan fog ez 
történni. Sőt, ahol létezik az infrastruktúra, vagy legalábbis elfogadható infrastruktúra van, ott is 
elemi kérdésként vetődik fel az, hogy ezekben a helyiségekben az Önkormányzat, mint tulajdonos, 
hogyan fogja biztosítani ezeket a szakorvosi rendeléseket. Itt jönnek ki olyan kormányzati 
határozatok, amik ezt majd valószínűleg fogják befolyásolni, de szerinte nekik elébe kellene ennek 
menniük. Többször tárgyaltak az Egészségfejlesztési Intézettel, többek között arról, hogy nincs 
teljesen tisztába téve az, hogy az összes miskolci alapellátásban résztvevő háziorvosi rendelőnek, 
vagy majdnem az összesnek a rezsi terheit az Egészségfejlesztési Intézet a költségvetéséből 
biztosítja. Ugyanakkor a bevételek felett a Miskolc Holding Ingatlangazdálkodása diszponál. Úgy 
gondolja, ha úgyis kiköveteli ez az időszak, hogy rendbe tegyék ezt a részét az alapellátási rendelők 
használatának, illetve kvázi bérbeadásának, akkor egy kalap alatt akkor járnának el helyesen, ha 
ezeknek a rendbetételére is gondot fordítanának.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Elmondja, valóban, ez egy fontos előttük álló 
feladat, és megköszöni a jelzést, amit már előzetesen is megtett az Önkormányzat felé Képviselő 
Úr. Elindították a folyamatot, és kérik is a segítségét Képviselő Úrnak, úgyis mint érintettnek, úgyis 
mint képviselőnek ebben az ügyben. Alpolgármester Asszonnyal a koordinációt folytatni fogják.  
Megállapítja, hogy nincs hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a „Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért 

Alapítvánnyal fogyatékos személyek nappali ellátására kötött 
szerződés módosítására, valamint a kapcsolódó döntések 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztéshez módosító indítvány került benyújtásra. A napirend 
ismertetésére felkéri dr. Szekanecz Noémi osztályvezető asszonyt. 
 
Dr. Szekanecz Noémi: A fogyatékos személyek nappali ellátása szociális alapszolgáltatásnak 
minősül, és mint ilyen, kötelező önkormányzati feladat. Az Önkormányzat a feladatellátási 
kötelezettségének többféle módon tehet eleget. Vagy szolgáltatót és intézményt tart fenn, vagy 
szolgáltatót és intézményt fenntartó önkormányzati társulásban vesz részt, vagy szolgáltatóval és 
intézmény fenntartóval köt ellátási szerződést. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata ellátási 
szerződés útján látja el a fogyatékos személyek nappali ellátását. Négy szervezettel van ellátási 
szerződésünk, amely az Önálló Másság Életminőség Fejlesztő Alapítvány, azaz ÖMÉFA, a 
Szimbiózis a Harmónikus Együtt-Létért Alapítvány, az Autista Alapítvány és a Tiszáninneni 
Református Egyházkerület. A Szimbiózis Alapítvány és az ÖMÉFA Alapítvány Kuratóriuma 
határozatban döntött arról, hogy a jelenleg még az ÖMÉFA Alapítvány működésben és 
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fenntartásában lévő Miskolc, Váltó utca 45. szám alatti ingatlanban történő fogyatékosok nappali 
ellátását fenntartó váltással a Szimbiózis Alapítvány átveszi. Erről Jakubinyi László elnök úr 
tájékoztatta az Önkormányzatot, aki egyébként mindkét Alapítványnak az elnöke. Nyilatkozott 
arról is, hogy az ellátottakat is teljes körűen átvennék és a munkavállalókat is tovább kívánják 
foglalkoztatni. Szükséges, hogy a Szimbiózis Alapítvány ellátási szerződése ennek megfelelően 
kerüljön módosításra az előterjesztői módosító indítványban foglalt tartalom szerint. Az 
előterjesztés kiküldését követően tett észrevételeket az Alapítvány és az elnöke, amelyek apróbb 
technikai pontosítások voltak, érdemben a szerződések tartalmát nem érintette. A Váltó utca 45. 
szám alatti ingatlant, az ÖMÉFA Alapítvány térítésmentes használatba kapta, ami a feladatellátás 
időtartamáig tart, ezért a Közgyűlésnek dönteni kellene arról, hogy hasonló feltételekkel és hasonló 
módon a Szimbiózis Alapítvány kapja meg ugyanígy térítésmentesen ezt az ingatlant.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottság 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta a határozati 
javaslatot. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta 
az előterjesztést. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Kovács László: A FIDESZ és a KDNP Frakciók támogatni fogják az előterjesztést.  
Az előterjesztésben le van írva, és Osztályvezető Asszony is elmondta, hogy az Önkormányzat a 
törvényi feladatának úgy tesz eleget, hogy ellátási szerződést köt a szolgáltatókkal. Ha 
történetiségében nézik az előterjesztés tárgyát, ami a fogyatékos személyek nappali ellátását jelenti, 
akkor látszik, hogy kronológiai sorrendben 3-4 szervezet között is megoszlott a szolgáltatás. A 
Csermőkei úton lévő Autista Alapítvány 20 fő ellátását biztosítja, a Szilvás utcán a Református 
Diakóniai Központ szintén 20 fő ellátását biztosítja. Eredetileg a MESZEGYI-nek is volt egy 
gondozóháza a Meggyesalja utcán, ahol 40 főt láttak el. Ez az ÖMÉFA Alapítványhoz került, így 
az eredeti 40 fő emelkedett 80 főre. Maradt még 40 fő, akit a Szimbiózis Alapítvány a Forgács utcai 
telephelyen lát el. Azzal, hogy az ÖMÉFA Alapítvány 80 főre bővült, és most átkerül a Szimbiózis 
Alapítványhoz, akkor úgy néz ki, hogy 120 főt fog ellátni a Váltó utcán, illetve marad 20-20 fő az 
Autista Alapítványnál, illetve a Református Diakóniai Központnál. Kérdése, amelyre nem tér ki az 
anyag, hogy a Miskolc és környéki igényeket a 160 fő ellátása mennyire fedi le. Ez sok, elég vagy 
még további bővítésre szorul. A választókerületében található Baráthegyi Majorság is a Szimbiózis 
Alapítvány kezelésében van, így ez a típusú ellátás egy kézben lesz Miskolcon.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Nagyon fontos területről van szó, a fogyatékos személyek 
nappali ellátása egy olyan szükséglet alapú szolgáltatás, amely önkormányzati feladat. Azt kell látni, 
hogy pillanatnyilag nem állnak rendelkezésre olyan adatok, amelyek alapján egészen pontosan 
látnák azt, hogy mekkora az a szükséglet, ami még generálódik ezen a területen. Néhány héttel 
ezelőtt hívták életre, több, mint tíz év elteltével a szociálpolitikai kerekasztalt, kifejezetten abból a 
célból, hogy a következő évi szolgáltatás-tervezési koncepciót megalapozó helyzetelemzéseket el 
tudják készíteni. Adatokat azoktól a szolgáltatóktól tudnak kapni, akikkel együttműködnek a 
kerekasztal keretén belül. Amit egészen pontosan látni lehet, hogy nagyon megnövekedett azoknak 
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a személyeknek a száma, akik például bentlakásos ellátást igényelnek és várólistán vannak. Jó 
kihasználtsággal működnek azok a nappali szolgáltatások, amelyeket pillanatnyilag a város nyújtani 
tud. Elindult egy tervezési folyamat, amelynek a függvényében látni majd milyen további igények 
és szükségletek lesznek. Nagyon fontos, hogy ez a négy szolgáltató van jelenleg, az nem jelenti azt, 
hogy további szolgáltatók bekapcsolódására ne lenne lehetőség. Sajnálják nagyon, hogy a 
MESZEGYI által működtetett ÉNO korábban meg kellett szűnjön a Meggyesalja utcán, mert az 
ingatlan fejlesztési projektekkel érintett területen volt. Sajnos azóta sem rendelkeznek olyan 
ingatlannal, amely biztosíthatta volna a MESZEGYI-nek, hogy folytassa ezt a tevékenységet, ezért 
pillanatnyilag így tudják megoldani azt a szülői igényt, hogy együtt maradjanak azok a fiatalok, akik 
jelenleg az ÖMÉFA ellátásában vannak. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs hozzászólás, a vitát lezárja. 
A meghívó szerinti 8. napirendhez tartozó előterjesztés visszavonásra került. Tájékoztatja a 
Közgyűlést, hogy a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához 
történő csatlakozás érdekében a csatlakozási nyilatkozat beküldési határideje 2021. október 1. napja 
volt, ezért a 43/2021. (IX.30.) számú polgármesteri határozattal döntés született a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához való csatlakozás 
vonatkozásában felmerülő feladatok tárgyában. 
 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

irányítása alá tartozó költségvetési szervek belső ellenőrzési 
feladatai ellátása módjának átalakításával kapcsolatos döntés 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Kéri Csikászné Serfőző Mónika osztályvezető asszonyt, hogy röviden 
ismertesse az előterjesztést. 
 
Csikászné Serfőző Mónika: Az előterjesztés arra irányul, hogy az irányított költségvetési szervek 
belső ellenőrzési feladatellátás módjának rendjét megváltoztassa kijelöléssel. A kijelölésre a 
költségvetési szervek belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló kormányrendelet 
nyújt lehetőséget, amely szerint a képviselő-testület hozhat egy olyan döntést, amely alapján az 
irányított költségvetési szerveinek belső ellenőrzési tevékenységét a képviselő-testület által kijelölt 
költségvetési szervnek a szervezeti egysége látná el. A kijelölt szervezeti egység a Polgármesteri 
Hivatalnak a Belső Ellenőrzési Osztálya lenne. Jelenleg is az osztály biztosítja az intézményeinek a 
belső ellenőrzési tevékenységét, tehát szakmailag, illetve a függetlensége továbbra is biztosított 
lenne. A kijelölés annyiban jelent pozitívumot az önkormányzat, illetve az intézményei számára, 
hogy a kijelölés kapcsán az osztály általi feladatellátás lenne hosszú távon biztosítva. Ezzel nem 
nyújtanának lehetőséget arra, hogy profitorientált cégek ezen a területen az intézményeknél 
megjelennének és ellátnák a belső ellenőrzési feladatokat. Jogszabály alapján a költségvetési szervek 
vezetőjének a feladata ennek a kialakítása és a jogszabályoknak megfelelő működtetése.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztést. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: támogatta az 
előterjesztés elfogadását. 

• Rendészeti Bizottság: támogatta a határozati javaslat elfogadását. 
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Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Soós Attila: Elolvasta az előterjesztést részleteiben és szakmai kérdései merültek fel, több is. Az 
előterjesztés szükségességére azt tudná mondani, hogy még mindig hiányérzetük van, hogy miért 
van szükség erre az előterjesztésre. Röviden ismerteti a hátteret, miszerint jelen pillanatban is a 
Belső Ellenőrzési Osztály látja el a feladatot 2018-tól, mellyel kapcsolatban több közgyűlési döntés 
is van. 2017. és 2018. években is a Hivatal látta el a belső ellenőrzést mind a költségvetési szervek, 
mind a kormányzati szektorba sorolt egyéb szervek kapcsán. Tehát van élő, hatályos belső 
ellenőrzésre vonatkozó szerződés, melyet a Belső Ellenőrzési Osztály visz. Innentől kezdve úgy 
gondolják, hogy mind a költségvetési szervek, mind az egyéb szervek belső ellenőrzése biztosított. 
Tompa Sándor volt képviselőtársa szavaival élve, „mutyira” nincs lehetőség. Azt mondja az 
előterjesztés címe, hogy „az ellenőrzési feladatai ellátása módjának átalakításával”, azt gondolja, és 
reméli, erre választ is kapnak – jó lenne most –, mert az előterjesztésben nincs arról szó, hogy 
pontosan mi lesz a változás 2022. januárjától megkötött megállapodásokban. Miért ez a címe az 
anyagnak, hiszen pont a módról nincs szó, nincs szó az okokról sem. Igazából azon kívül, hogy 
megszüntetik a profitorientáltságnak a felvetődését, azt tudja mondani, hogy értik, hogy a 
költségvetési szervek belső ellenőrzését innentől ingyen végzi a Belső Ellenőrzési Osztály. Ugyanez 
azonban felvetődik, hogy a kft.-k kapcsán, a kormányzati szektorba tartozó egyéb szervek kapcsán 
miért nem probléma, ott miért marad meg a profitorientáltság. Ha pedig megmarad, ahogy eddig 
is megvolt, mert van ennek is egy alátámaszthatósága, hogy egy megbízható cég, ilyen értelemben 
a Belső Ellenzési Osztály egy méltányos összegért ellássa a feladatot. Akkor nem látják az indokát 
annak, hogy hol van az a mutyizási lehetőség, ami lehetőséget ad ezeknek a kormányzati szektorba 
nem sorolt egyéb szerveknek, hogy ők ne a Belső Ellenőrzéssel, hanem bárki mással kössenek 
szerződést. Amennyiben, ha jól értik, mert az anyagban nincs benne, de kiolvasható talán, hogy az 
ő szerződésük változatlanul hatályban és érvényben marad. Tehát ők továbbra is díjért, akár jelképes 
díjazásért kapnak belső ellenőrzést. Tehát azon kívül, hogy belenyúlnak a rendszerbe, akár 
támogatható módon is, csak nem világos, hogy a rendszer másik felébe miért nem nyúlnak bele. 
Miért sejtetik azt, hogy itt lehetne lehetőség profitorientáltságra és mutyizásra, amikor tudják, hogy 
a meglévő szerződések miatt erre egyébként nincs lehetőség. Még egyszer visszatér az eredeti 
kérdésre, továbbra is úgy gondolják, hogy a szükségessége és a módja, a két alapja ennek az 
előterjesztésnek hiányzik az anyagból. Biztos abban, hogy kapnak erre érdemi és értelmes 
válaszokat, mert önmagában az, hogy néhány intézménynél, mint például a könyvtár pár tízezer 
forinttal kevesebbet kell fizetniük, vagy mondhatni úgy, hogy mentesül a költségvetésük, egyéb 
indokoltságát, módját, hogy egy ilyen anyagba belenyúljanak, nem látják. Így pedig félmunkának 
érzik az egészet. Hangsúlyozza, az indokoltság is hiányzik, az pedig, hogy ez hogyan valósul meg, 
végképp. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja.  
Felkéri Osztályvezető Asszonyt a kérdések megválaszolására.  
 
Csikászné Serfőző Mónika: Megköszöni a kérdést. Azzal kezdi, hogy a kormányrendelet 
kifejezetten a költségvetési szervekre vonatkozik. A belső ellenőrzést a kormányzati szektorba 
sorolt egyéb szervezeteknek működtetnie kell, de kifejezetten ez a paragrafus nem vonatkozik rájuk. 
Tehát innentől kezdve a kijelölést csak a költségvetési szervek esetében tudják megvalósítani. 
Jelenleg is ők látják el megbízási szerződéssel mind a nonprofit szervezetek, mind a költségvetési 
szervek esetében a belső ellenőrzést. Mindkét fél oldalán megbízási szerződések megkötésére került 
sor 2017-2018. években. Itt igaz az, hogy jelképes összeget fizetnek. Azt kell látni, hogy az 
intézményeknek a legfőbb bevételi forrása az önkormányzati támogatás, mivel közfeladatot látnak 
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el, nagyon minimális a saját lehetőségük saját bevétel elérésére. Tehát a kijelölés kifejezetten a 
költségvetési szervekre vonatkozik, nem tudnak hozzányúlni az egyéb szervezetekhez. A Bkr. a 
költségvetési szervekre szabályozza, hogy a Képviselő-testület hozhat egy döntést az irányított 
költségvetési szervekre. A gazdaságai társaságaik nem tartoznak az irányított költségvetési szerveik 
közé, ezért nem nyúlnak hozzá. A kijelöléssel a szakmai feladatellátás ugyanúgy továbbra is 
működőképes, ugyanúgy szakmai alapon valósulna meg. A kijelölés annyit jelentene, amit jelen 
pillanatban megtehetnek az intézmények és gazdasági társaságok, hogy a megbízási szerződés 
alapján egy 30 napos felmondási határidővel felmondhatják a szerződést, és akár megkötnek 
akármelyik másik céggel a belső ellenőrzési tevékenységük ellátására egy másik szerződést egy 
akármilyen összegért. Tehát a Bkr., amikor ezt a módosítást belehozta, az volt az értelme, hogy a 
kijelölést beletette, lehetőséget biztosít, de csak az irányított költségvetési szervek esetében. Az 
előterjesztésük ezért is csak erre vonatkozik. A kijelölés kapcsán – hangsúlyozza – a szakmai 
feladatellátás ugyanúgy megvalósul, a szakmai függetlenség biztosítása továbbra is megmarad, a 
jelentéseiket továbbra is a belső kontrollrendszerről szóló kormányrendeletnek megfelelően fogják 
elvégezni. A módja az a kijelölés. A Bkr. alapján a kijelölés lehetséges, a jogszabály erre lehetőséget 
biztosít az irányított költségvetési szervek esetében. A kijelölés nem változtat meg semmit, 
ugyanúgy végzik a szakmai feladatellátást, annyi, hogy hosszútávon a Belső Ellenőrzési Osztály 
státusza a feladatellátása lesz biztosítva.  
 
Veres Pál polgármester: Amennyiben további kérdése van Képviselő Úrnak, kéri, hogy írásban 
tegye meg, és válaszolnak rá.  
 
Soós Attila: Szerinte a kérdéseiket konkrétan tették fel. Osztályvezető Asszony még egyszer 
elmondta az előterjesztést, de a kérdéseikre semmilyen formában nem kaptak választ. Érti ugyanúgy 
a kijelölést, azonban azt gondolja, hogy bármilyen szerződést fel lehet mondani. Megerősíti, hogy 
nem kapott a kérdéseire választ, ez így felemás megoldásnak tűnik. 
 
Veres Pál polgármester: Most már teljes érti a kérdést. Tulajdonképpen azt kifogásolja Képviselő 
Úr, hogy miért nem történt meg ez teljeskörűen a város tulajdonában lévő összes cégnél.  
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Jogszabály alapján kijelölni csak és kizárólag a költségvetési szerv 
kapcsán lehet. 
 
Soós Attila: Ezt értik, de a másik oldalon térítésmentesen látja el megbízási szerződés alapján az 
ellenőrzést, egyszerűsítsék le erre a kérdést. 
 
Veres Pál polgármester: Érti, és arra tesz ígéretet, hogy felülvizsgálják a lehetőséget, amennyiben 
erre lehetőség van, folytatják.  
Bejelenti, hogy egyéni érintettség okán nem lesz jelen, nem vesz részt a vitában sem.  
 

- Az ülést Varga Andrea Klára alpolgármester vezeti, az üléstermet elhagyja Veres Pál polgármester úr. - 
 
Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere jubileumi 

jutalmának megállapítására 
 

Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri dr. Ignácz Dávid 
jegyző urat. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: A polgármester foglalkoztatási jogviszonya eléggé speciális, hiszen a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény is vonatkozik bizonyos elemeiben a polgármesterre. Ez 
az elem, ami a konkrét előterjesztéshez kapcsolódik, a jubileumi jutalom. 2021. augusztus 16. napján 
Polgármester Úr 35 éves jubileumi jutalomra vált jogosulttá. A jegyző kötelezettsége az, hogy 
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számon tartsa ezeket a típusú dátumokat, és az ehhez kapcsolódó intézkedésekre javaslatot tegyen. 
A polgármester felett annyiban speciális a jogszabály, hogy a munkáltatói jogokat a Közgyűlés 
gyakorolja, munkáltatói döntés hiányában viszont ez a bizonyos jubileumi jutalom nem fizethető 
ki jogszerűen. Ezért került előkészítésre és a Közgyűlés elé benyújtásra a vonatkozó előterjesztés. 
Nagyon fontos azonban kiemelni azt, hogy a jubileumi jutalomra valamennyi közszolgálati 
jogviszonyban szolgálatot teljesítő személy, így Polgármester Úr is a törvény erejénél fogva a 
határnap beálltával jogosulttá válik. Ebben a helyzetben az a furcsa dolog, hogy a közgyűlési döntés 
meghozatala során az egyetlen törvényes mód a Közgyűlés által a határozat meghozatala. Azt kell 
mondja, hogy minden egyéb, ilyen típusú döntés, amely arról szól, hogy ez a döntés ne szülessen 
meg, az jogszabállyal ellentétes. Viszont, hogy az Önkormányzat a lehető legtöbb forrást vissza 
tudja hozni, és ne kerüljön plusz kiadásba a jubileumi jutalom kifizetése, fontos azt is rögzíteni, 
hogy egy újabb rendkívüli önkormányzati támogatás kapcsán – megjegyzi, hogy az I. félévben 
beadott kérelem 350 millió forint kormányzati támogatást jelentett - a jubileum tételét is szeretnék 
benyújtani, és hozzá kormányzati támogatást igényelni. A munkáltatói döntést, azaz a közgyűlési 
döntést is csatolni kell ehhez a bizonyos támogatási kérelemhez.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: nem támogatta az előterjesztést. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Mokrai Mihály: Kevés napirendi pont miatt volt ennyi álmatlan éjszakája, mint emiatt a 
napirendi pont miatt. Történelmi kronológiába próbálja összeszedni a gondolatait, hogy 
elmondhassa a véleményét mellette is és ellene is. Jegyző Úrral konzultált a jutalom kérdésében, és 
nem találtak rá más megoldást, a jogszabályi előírás alapján muszáj azt a Közgyűlésnek 
megszavazni. Kutatott a saját irattárában is, ahol azt tapasztalta, hogy bizony ő maga is kapott ilyen 
jutalmat. Többszörösen érintett ebben a dologban, csak annyi különbséggel, hogy amikor 
alpolgármester volt, nem kellett azt Közgyűlés elé terjeszteni. Vannak morális szempontok ebben 
a jutalom kérdésben. Tagadhatatlan tény, hogy 35 évet a közszolgálatban töltött Polgármester Úr, 
és ez törvény alapján jár neki. Azt is el kell mondani, hogy gyakorlatilag egy olyan rendkívüli helyzet 
után van az Önkormányzat, amikor a pandémia nem nagyon kímélte meg. Még működnek, mint 
önkormányzat, és szigorú gazdálkodási fegyelemmel dolgoznak úgy, hogy túléljék az 
adóelvonásokat, a pandémia okozta sérüléseket és a többit. Ugyanakkor el kell mondani, hogy 
morálisan áldozatokat kértek az emberektől. Ezek az áldozatok mind a közszolgáltatásban 
érintetteket, mind az önkormányzatnál, mind a Holding tagvállalatainál lévő embereket érintették. 
Való igaz, hogy nem kapták meg a jutalmukat, ami nem törvény alapján, hanem önkormányzati, 
illetve vállalati igazgatósági döntésen alapult volna. Jogilag 6-8 megoldási módozatot néztek végig, 
hogy melyik lenne a legoptimálisabb. Csak ez az egy lehetőség, hogy a Közgyűlés ebben a kérdésben 
döntsön. Ha nem szavazzák meg, akkor semmit sem csinálnak, mert akkor a Kormányhivatal 
visszaküldi a döntést, és ugyanezen fognak „rágódni”. A morális érvek ellenére azt győzte meg, 
hogy gyakorlatilag nem a város pénzéből fogják kifizetni. Hosszas tanakodás után ezért döntött 
úgy, illetve a frakció tagjai is, hogy támogatni fogják az előterjesztést. Ha nem törvény alapján lévő 
jutalom lett volna, ha nem az állam által kifizetett jutalom lett volna, akkor azt gondolja, hogy 
„nemet”, vagy „tartózkodást” nyomott volna. Így viszont azt gondolja, hogy olyan helyzetben 
vannak, ahol nincs más lehetőség, mint megszavazni az előterjesztést.  
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Szopkó Tibor alpolgármester: Megköszöni dr. Mokrai Mihály képviselőtársának a támogató 
szavait, különös tekintettel arra, mivel ő maga is úgy értelmezi az előterjesztést, hogy itt nem a 
pénzről van szó, nem Polgármester Úrról van szó, itt egy törvény által rájuk rótt kötelezettség 
teljesítéséről van szó. Ha a törvényeket, a közszolgálati jogviszonyt tisztelik, akkor egy út van 
előttük, hogy támogassák ezt az előterjesztést, különös tekintettel arra, hogy ez még akár le is 
hívható. Nyilván az a céljuk, hogy ez ne terhelje a költségvetést. Természetesen támogatni fogja ezt 
a javaslatot, és örül annak, hogy az előzetes vitákban sem kérdőjelezte meg senki, hogy ez a jutalom 
jár-e vagy sem.  
 
Pakusza Zoltán: Sokat gondolkodott ezen az előterjesztésen. Nyilván vannak törvényi 
kötelezettségek, illetve Polgármester Úr, ha jól olvasta, 32,5 évet letudott iskolaigazgatóként. 
Ugyanakkor a város jelenlegi gazdasági helyzetében, gyakorlatilag, amikor városüzemeltetési 
munkák maradnak el, amikor azt kérik a városlakóktól, hogy húzzák meg a nadrágszíjat, akkor azt 
gondolja, hogy erkölcsileg, morálisan a részéről akkor sem támogatható az előterjesztés, ha a 
nemleges döntést vissza fogja küldeni bárki hozzájuk. Akkor újra nem fogja támogatni. Azért 
Önkormányzat, hogy erről dönthessenek. Arról nem is beszélve, ha már lehívnak különböző 
pénzeket, akkor az elférhetne a Pereces-patak kaszálására, a tömegközlekedésre, egyebekre. Egy 
dologra tud emlékezni, amikor 2017. évben béremelést hozott be az előző városvezetés, amit akkor 
leszavazott. Annak egy jelentős részét jótékonysági célra ajánlotta fel a közmunkásoknak, illetve a 
Miskolci Gyermekmentőnek. Azt gondolja, hogy részéről morálisan ez a kérdés nem támogatható.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Van különbség béremelés és kötelezően törvény által előírt 
jubileumi juttatás között. Amennyiben nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
 
 
Meghívó szerinti 11. napirend:  Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor 
osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Visszatérő előterjesztésről van szó. Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzata biztosítja azt a jogot Polgármester Úrnak, 
hogy két ülés közötti időszakban egyes önkormányzati döntéseket meghozzon. Ebben az 
előterjesztésben a 2021. június 15. és az előterjesztés benyújtásának időpontja, 2021. szeptember 
15. napja között meghozott 10 darab polgármesteri döntésről ad számot a képviselő-testület részére 
Polgármester Úr. Alapvetően 7 darab olyan döntést hozott, amely gyermek háziorvosi körzet, 
háziorvosi körzet, fogorvosi körzet feladatellátási szerződésének a módosítására irányult. Egy 
ügyben döntött a 2021. június 16. és 29. közötti iskolai gyermekfelügyeleti időszakban a 
gyermekétkeztetés biztosításáról. Továbbá még két döntést hozott, az egyik a Stiebel Eltron Kft., 
az Önkormányzat és a Miskolci Sportiskola Nonprofit Kft. között létrejött egyezségnek a teljesítési 
határidejének a kitolása, ami 2021. június 30. napja helyett 2022. április 30. napjáig történt 
megállapításra. Egy döntést hozott még a Magyar Házak Nonprofit Kft. részére bérbe adott 
Rákóczi u. 1. szám alatti ingatlan albérletbe adásáról a Kárpát-medence Intézet Nonprofit Kft. 
részére. Kéri a Közgyűlést, hogy az előterjesztést szíveskedjen megvitatni, és annak a támogatását 
biztosítani.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező 
bizottságok álláspontjának ismertetését kéri.  
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Bizottsági vélemények: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta az 
előterjesztés elfogadását. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólás, a vitát lezárja.  
 

Varga Andrea Klára alpolgármester visszaadja az ülés vezetését Polgármester Úrnak. 
 

 - Az ülést Veres Pál polgármester vezeti. -  
 
 
Veres Pál polgármester: A napirendre tűzött sürgősségi előterjesztések tárgyalása következik. 
 
 
Sürgősségi 1. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri dr. Ignácz Dávid jegyző urat. 
 
Dr. Ignácz Dávid: Az előterjesztés elkészítésének legfőbb oka az volt, hogy a Kormány a Terület 
és Településfejlesztési Operatív Program Plusz keretében megvalósuló előzetes integrált területi 
programok jóváhagyásáról szóló határozatában elfogadta a fenntartható városfejlesztésre kijelölt 
városok körét, amelybe Miskolc is beletartozik. A kormánydöntés alapján a 2021-2027-es időszak 
vonatkozásában az elhangzott Terület és Településfejlesztési Operatív Program Plusz keretében 
több mint 31 milliárd forint támogatásban részesül a város.  
A megítélt forrás felhasználásához szükség van olyan tervezési stratégiai csapat felállítására, amely 
jelenleg sem a Miskolc Holding Zrt.-ben, sem a Polgármesteri Hivatalban nincs. Ennek az integrált 
szemléletű fejlesztésnek a tervezése érdekében az új Pályázati Főosztály kerül a Hivatalban 
kialakításra. A főosztály kap szerepet az Önkormányzat projektjeinek, beruházásainak 
előkészítésében, véleményezésében, továbbá koordináló és felügyeleti szerepet is kap. A főosztály 
két osztályra, egy Projektirányítási Osztályra és egy Projekttámogató Osztályra tagozódik. Ezen túl 
néhány apró újításra és módosításra is sor kerül, amellyel a hivatali munka hatékonyabbá válhat és 
a feladatmegosztás is sokkal korszerűbbé válik. Például a Gazdálkodási Főosztályon belül fog a 
Városfejlesztési Főosztály korábbi feladatainak egy része átcsoportosításra kerülni, például a 
társaságfelügyelet, a cégjogi teendőket pedig a Polgármesteri Kabinet Stratégiai Osztálya fogja a 
továbbiakban ellátni. Remélhetőleg ezt követően is zökkenőmentesen fog működni ez a típusú 
feladat-ellátás. A rendezvényszervezés hivatali feladatait a továbbiakban az Üzemeltetési és 
Szervezési Osztály fogja ellátni. Hozzá kell azt is tenni, hogy ezzel az átalakítással a vezetői 
státuszok száma nem fog nőni, és semmiféle olyan átalakítás nem fog történni a Polgármesteri 
Hivatalban, amely jogviszonyok megszüntetésével járna.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend felett. 
Hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
 
 
A vitában hozzászólók: 
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Bajusz Gábor: Az elmúlt években kommunikációs panellé vált a baloldali képviselőtársainál, ha 
nem tudnak megoldani egy városvezetési problémát, akkor arra hivatkoznak, hogy Magyarország 
Kormánya a felelős. Hosszasan lehetne sorolni ezeket a fiaskókat, de most ettől eltekint, és inkább 
az előterjesztésből idéz. „A Kormány elfogadta a fenntartható városfejlesztéssel kijelölt városok 
körét, amely alapján Miskolc Megyei Jogú Város, 2021-2027. évek közötti időszakban 31 milliárd 
350 millió forint támogatásban részesül. Újra elmondja, hogy az előválasztási harcban megfáradt 
baloldali képviselőtársai is megértsék, hogy a Magyar Kormány döntésének köszönhetően 31 
milliárd 350 millió forint támogatás érkezik Miskolcra. Azt hiszi, mindannyiuk nevében 
elmondhatja, hogy köszönik.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Valóban így van, bár picivel többet reméltek 
az előző 7 éves ciklus után, mintegy 4-5 milliárd forinttal, hiszen korábban több volt. De még 
egyszer megköszöni a támogatást, és ígéri, hogy hatékonyabban, a képviselőtársai 
együttműködésével és koordinálásával fogják a legjobb célra elkölteni.  
 
Dr. Simon Gábor: Megköszöni az Európai Uniónak, hogy ezeket a forrásokat ideadta 
Magyarországnak. Magyarország Kormányának az volt a feladata, hogy az unióból érkező 
forrásokat megpróbálják igazságosan elosztani. Ha képviselőtársa ennyire figyel, és elolvassa a 
Magyar Közlöny lapjait, akkor nyilvánvalóan feltűnt a számára, hogy Debrecen miért kap jelentősen 
nagyobb forrást Miskolctól. A „köszönjük” szót ezzel szeretné kiegészíteni. Nem csak azt, hogy az 
Uniónak köszönhetik ezeket a pénzeket, de azt gondolja, hogy azért kellene a kezüket-lábukat törni, 
hogy ne fordulhasson az elő a Magyar Kormánynál, hogy ilyen diszkriminatív intézkedést hoz, hogy 
Debrecen sok milliárd forinttal több forrásban részesül, mint Miskolc. Vagy azért kellene a kezét-
lábát törni, hogy a következő 7 éves ciklusra Miskolc városa több forráshoz jusson, mint az előző 
7 éves ciklusban. Mindenki tudja, a Közgyűlés munkáját figyelemmel kísérők is, hogy 2 x 7 éves 
ciklus távlatában az építőipari árak jelentősen megnövekedtek. Tehát, ha reálértékben vizsgálják 
ezeket a számokat, akkor még kedvezőtlenebb a helyzet Miskolc városára nézve. Az örömködés 
mellett, hogy milyen nagyszerű a Kormány, reálisan tekintve a helyzet sajnos nem olyan jó. 
Elmondja, hogy amikor a Polgármesteri Hivatal SZMSZ-éről van szó, legyen az elmúlt 9 év, a 
Fidesz-es városvezetés alatt, illetve az ő időszakukban, akkor általában ehhez a kérdéshez a 
képviselők nem nagyon szoktak hozzászólni, mert úgy kezelik a dolgot, hogy a megválasztott 
tisztségviselők, a polgármester, alpolgármester és a jegyző úr felelőssége olyan munkaszervezet 
kialakítása, ami a leghatékonyabb tud lenni. Nyilván a jogszabályi előírások miatt a Közgyűlésnek 
jóvá kell hagynia a javaslatot. Nem szokott ebben alapvető vita lenni, de most egy picit aggódik 
amiatt, hogy ezeknek az uniós fejlesztési forrásoknak a lekezelése, a projektek előkészítése, 
tervezése, menedzselése hivatali keretek között hogy oldható meg. Ha visszaemlékeznek, akkor 
volt erre példa, sok évig hivatali keretek között történt, utána látszott, hogy nem működik, 
tekintettel arra, hogy egy vállalkozási típusú tevékenységről van szó. Utána kiszervezésre került, és 
a Fidesz-es 9 évben is vállalkozási szemléletben maradt a Miskolci Városfejlesztési Kft.-nél, majd a 
Miskolc Holdingnál. Reményét fejezi ki, hogy Jegyző Úr a hivatali munkaszervezetével ezeket fogja 
tudni kezelni, de azt kéri és javasolja, közgyűlési szinten folyamatosan figyeljék, hogy ez a javaslat, 
amit támogatni fognak, beváltotta-e a hozzá fűzött reményeket.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Azon lesznek, hogy a források felhasználása 
a képviselőtársai hathatós koordinálásával, segítségével történjen.  
 
Pakusza Zoltán: Az egyik oldalról elhangzott, hogy köszöni a Kormánynak, a másik oldal az 
Európai Uniónak köszöni a támogatást. Csak az nem hangzott el, hogy köszönik az adófizetőknek, 
merthogy nem a Kormány pénze, nem az Unió pénze, hanem az adófizetőké. Azt gondolja, hogy 
ezt picit így kellene kezelni. Illetve le kellene már számolni azzal a mítosszal is, hogy az Európai 
Uniótól ingyen, a két szép szemükért kapunk pénzt. Senki nem gondolja komolyan, hogy Jürgen 
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Stuttgartban bemegy 3 órát túlórázni azért, hogy azt a pénzt, amiért megdolgozik, - hiszen a 
pénznek az értéke a munka -, azt odaadják Kelet-Európába. Tehát ezért ez az ország megdolgozik.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Ebbe a teoretikai vitába nem menne bele, de érti, hogy mit mond 
Pakusza Zoltán képviselőtársa. Nem most van itt az ideje ezt megvitatni, majd megbeszélik 
egymással, hogy mennyire látják másképp a dolgokat. Bajusz Gábor képviselőtársa által 
elmondottakra annyiban reagál, hogy a Kormány legfontosabb feladata ezzel a forrással 
kapcsolatban az volt, hogy a fejlesztési intézmény keretrendszert és a forrásallokáció jelentőségét 
biztosítsa. Amit egyébként biztosítottak az előző hét évben, csak egy nagyobb volumenben. A 
legfontosabb ennek az előterjesztésnek a kapcsán az kifejezetten az, hogy azt a struktúrát és azt a 
rendszert kívánják most kialakítani, amelynek a segítségével a következő 7 éves költségvetési 
ciklusban ezeknek a forrásoknak a felhasználását sokkal hatékonyabban tudják megtenni. Itt a 
hatékonyság kiemelt kérdés, hiszen a jelenleg is zajló, részben zárás alatt lévő TOP-os projektek 
kapcsán látni, hogy az előkészítés, a tervezés kiemelten fontos annak érdekében, hogy el tudják 
költeni ezeket a közösségi forrásokat. Ahogy dr. Simon Gábor frakcióvezető úr elmondta, ahogy 
elszálltak az építőipari árak, egyre nehezebb a pozitív támogatói döntés mellett is elkölteni ezeket a 
forrásokat. Ahhoz, hogy a következő 7 évben hatékonyabban tudjanak működni ebben a 
tekintetben, sokkal átgondoltabb, sokkal optimálisabb tervezésre van szükségük. Polgármester 
Úrhoz csatlakozva ugyanazt tudja ígérni az aggodalmak vonatkozásában, természetesen folyamatos 
kontroll alatt fogják tartani a területet, a struktúrát, a szervezetet, és bármikor beavatkozásra lesz 
szükség, azt természetesen vissza fogják hozni a Közgyűlés elé. Itt a közös cél nagyon markánsan 
egy, az, hogy a lehető leghatékonyabban, és a városlakóknak leginkább a javára tudják felhasználni 
a TOP Pluszos és egyéb operatív programokból is várható közösségi forrásokat.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Amennyiben nincs hozzászólás, a vitát 
lezárja. 
 
 
Sürgősségi 2. napirend:  Javaslat a Ferenczi Tornacsarnok megvalósítására irányuló 

együttműködés jóváhagyására és kapcsolódó tulajdonosi 
döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Albertné dr. Lénert Viktória 
osztályvezető asszonyt. 
 
Albertné dr. Lénert Viktória: A Ferenczi Sándor Egészségügyi Szakközépiskola 
sportcsarnokának építése PPP-s beruházás keretében 2008. évben kezdődött el az Önkormányzat 
tulajdonában lévő területen. Az átadást 2010. március 31. napjára tervezték. A csarnokban 
kézilabdapálya méretű küzdőteret, 300 fő befogadására alkalmas lelátót, 4 fallabda pályát és szaunát 
alakítottak volna ki. Az építő cég azonban időközben tönkrement, így az építkezés 2011. évben 
végleg félbeszakadt. Az önkormányzati ingatlanon egy továbbépítési és fennmaradási engedéllyel 
nem rendelkező befejezetlen beruházásnak minősülő felépítmény maradt. A Miskolc Holding Zrt. 
felszámolási eljárás keretében megvásárolta a felépítményt, majd 2018. évben tornacsarnok 
befejezésére irányuló, TAO támogatott, sportfejlesztési program megvalósítása érdekében 
értékesítette a felépítményt az MVSI Városi Sportiskola Nonprofit Kft. részére. A beruházás 
folytatásához és a felépítmény befejezéséhez szükséges TAO keret feltöltésére azonban jelen 
időpontig sem került sor, a felépítmény állaga pedig időközben jelentősen romlott. 2017. év elején 
az Önkormányzat megfogalmazta azt a célt, hogy az épület városi tulajdonba kerüljön, a beruházás 
befejeződjön és a sportcsarnok hosszú távon szolgálja a miskolci sportéletet. Ezen célkitűzések 
megvalósítása érdekében javasolt az előterjesztés szerinti együttműködés jóváhagyása, amely 
eredményeként rendezésre kerülhet a felépítmény sorsa, és végre elfoglalhatja méltó helyét a 
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miskolci sportlétesítmények sorában, ezzel szolgálva a köznevelési, közfeladat-ellátási funkciót, 
Miskolc sportolni és kikapcsolódni vágyó lakosságát, egyúttal gyarapodhat az Önkormányzat 
sportcélú vagyona. A kidolgozás alatt álló együttműködési megállapodás kereteit jelenleg állapítják 
meg, amellyel kapcsolatban fontos tudni, hogy a felépítmény, - amelynek a befejezésére kerülne sor 
-, az Önkormányzat tulajdonában kerülhet, tehát jelentős vagyontárggyal gyarapodhatnak.  
Másfelől az is köztudott, hogy a befejezetlen beruházás kapcsán fizetési kötelezettség áll fenn a 
Stiebel Eltron Kft. felé, ami a mindenkori beruházót terheli. Ezt a fizetési kötelezettséget ugyancsak 
átvállalná az együttműködő egyesület. Az Önkormányzat védelmét minden ponton ki kell dolgozni 
ebben az együttműködési megállapodásban, így - a tervek szerint - mentesülne az Önkormányzat 
az együttműködési kötelezettség alól, amennyiben meghatározott időpontig az egyesület nem 
szerezne tulajdonjogot a támogatás lehívására. Az ismertetett körülmények, információk alapján 
kéri a Közgyűlést a határozat jóváhagyására.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Deák-Bárdos Mihály: Természetesen örömmel támogatja az előterjesztést a maga és a Fidesz-
KDNP Frakció nevében. Azonban pár gondolatot megoszt az előzményekről. A Sportiskola 
Kosárlabda Szakosztály TAO-jából megvásárolta az épületet, azonban nem tudta befejezni az 
építkezést, mert a Kosárlabda Szövetség időközben limitálta a TAO-s projekteit, így sajnos kikerült 
a támogatottak listájáról a beruházás. Az előterjesztésben jelzett megoldással orvosolható a 
probléma, a Borsodi Sport Egyesület vállalná, hogy a Kézilabda Szövetség támogatásával egy újabb 
olyan sportinfrastruktúra fejlesztés jönne létre, ami az előző időszakokban jellemző volt. A 
mindennapi munkája során sportvezetőként is gyakran tapasztalta, hogy a teremsportok hatalmas 
igényét nem mindig tudták zökkenőmentesen kielégíteni. Bíznak abban, hogy ezzel a csarnokkal 
ezeknek a látványcsapat sportágaknak, illetve a lakossági igényeknek is tudnak helyt teremteni. A 
látványcsapat sportági egyesületeken kívül a terem-labdarúgásnak, kosárlabdának, bármilyen olyan 
sportágnak biztosíthatnak helyet, ami a tömegsportot is elősegíti. Egy olyan sportinfrastruktúrával 
bővülhet Miskolc, amely nemcsak a sportot tudja kiszolgálni, hanem multifunkciós csarnok lévén 
a kultúrát, az oktatási feladatokat is segítené, melyet természetesen támogatnak. Hozzáteszi, hogy 
a Ferenczi Csarnok felépítése az elmúlt időszakban második olyan nagy multifunkciós csarnok 
beruházás lenne, ami elkészül Miskolc városában. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, és hozzáteszi, hogy valóban, a Kosárlabda 
Szövetséggel próbáltak egyezkedni már 2019. évet követően, de a források nem álltak ilyen módon 
rendelkezésre. Elmondja, hogy van egy csapatsport, amelyet nem szívesen látnak általában a 
csarnokokban, ez a kézilabda. Ennek oka nem más, mint a speciális vakszolás. A padlóra kerülő 
vaksz, vagy egyáltalán a környezetben lévő vaksz akadályozza, hogy egyéb sportokat űzzenek ott. 
Gyakorlatilag minden edzés után fel kell takarítani. Azért is örültek annak a megkeresésnek, hogy 
itt egy olyan, elsősorban kézilabda céljára szolgáló csarnok jöhessen létre. Talán ezzel enyhíteni 
tudnak a városban működő kézilabda szakosztályok, illetve egyesületek működési problémáin. 
Remélik, hogy meg is valósul, és itt egy valóban, több, mint tízéves megoldatlan probléma is 
megoldásra kerül. 
Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
Bejelenti, hogy az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a zárt ülésre felvett napirend tárgyalásával 
folytatják munkájukat, zárt ülést rendel. 
Kéri, hogy akik nem a napirend kapcsán vannak jelen, hagyják el az üléstermet. 

 
A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 
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– A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 

a napirendekről történő szavazással folytatják munkájukat. – 

Veres Pál polgármester: Bejelenti, hogy a nyílt ülés napirendjeiről történő szavazás következik. 
 

Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének 
megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) önkormányzati 
rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések 
meghozatalára (I. féléves korrekció) 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és két határozati 
javaslatról kell dönteniük. Az előterjesztéshez módosító indítványt nyújtott be, amely a 
rendelettervezet hatályba léptető rendelkezésének módosítására, valamint egy további 
határozati javaslattal történő kiegészítésére irányult. 
Elsőként a módosító indítványt teszi föl szavazásra. A döntéshez minősített többség, legalább 
15 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett a módosító indítványt elfogadta. 

 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a rendelettervezetről, a módosító indítvány 
kapcsán meghozott döntésre figyelemmel. A rendeletalkotáshoz minősített többség szükséges. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett megalkotta a 33/2021. önkormányzati rendeletét az 
Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról 
szóló 8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti I. határozati javaslatot teszi föl szavazásra, 
melynek tárgya a költségvetéshez kapcsolódó fejlesztési hitelekről szóló 95/2021. (III.4.) számú 
közgyűlési határozat módosítása. 

 
A Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
429/2021. (X.7.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A költségvetéshez kapcsolódó fejlesztési hitelekről szóló 95/2021. (III.4.) 

számú közgyűlési határozat módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) 
önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára (I. féléves 
korrekció)” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
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1. A Határozat 1. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 
„A Közgyűlés dönt a 2021. évi költségvetési rendeletének 11. mellékletében szereplő 
fejlesztési célú feladatainak megvalósításához előirányzott, legfeljebb 2.066.291.222 Ft 
összegű hitelek, vagy kölcsönök igénybevételéről. 
A Közgyűlés jóváhagyja a hitelek, vagy kölcsönök igénybevételéhez szükséges, az 
Önkormányzat beszerzési eljárásainak lefolytatására vonatkozó szabályzatának 
rendelkezései szerinti beszerzési eljárás(ok) lefolytatását.” 
 

2. A Határozat 2. pont b) alpontja helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„b) a hiteltörlesztés tekintetében a türelmi idő legfeljebb 2025. március hónap utolsó előtti 
banki napja, valamint a türelmi időt követően legfeljebb 15 éves törlesztési határidő 
kerülhet rögzítésre a beszerzési eljárást megindító dokumentumban.” 

 
3. A Határozat egyéb rendelkezései változatlan tartalommal érvényesek. 

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:   azonnal ill. folyamatos 
 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról, melynek tárgya az 
Önkormányzat egyes saját bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségei várható összege a 2022-2024. évekre megállapításáról szól. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a  
 

430/2021. (X.7.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Az Önkormányzat egyes saját bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből 
eredő fizetési kötelezettségeinek várható összege a 2022-2024. évekre 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) 
önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára (I. féléves 
korrekció)” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat egyes saját bevételei 
és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének a 2022-2024. 
évekre történő megállapítása tárgyában elfogadott 91/2021. (III.4.) számú határozatát (a 
továbbiakban: Határozat) az alábbiak szerint módosítja: 
 
A Határozat 

a)  1. melléklete helyébe jelen határozat 1. melléklete,  
b)  2. melléklete helyébe jelen határozat 2. melléklete 

lép. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
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Határidő:      azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Veres Pál polgármester: Most a III. határozati javaslatról döntenek, melynek tárgya az 
Önkormányzat – beleértve a költségvetési szervek (intézmények) – bankszámláinak vezetése és a 
számlavezetéshez kapcsolódó szolgáltatások nyújtása, valamint 3 milliárd Ft keretösszegű 
folyószámla-hitelkeret biztosítása. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta a III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
 

431/2021. (X.7.) számú határozatot 
 
 

Tárgy:  Az Önkormányzat – beleértve a költségvetési szervek (intézmények) – 
bankszámláinak vezetése és a számlavezetéshez kapcsolódó szolgáltatások 
nyújtása, valamint 3 milliárd Ft keretösszegű folyószámla-hitelkeret biztosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) 
önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára (I. féléves 
korrekció)” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (a továbbiakban Közgyűlés) 

jóváhagyja, hogy ‒ a számlavezetés folytonosságának biztosítása érdekében ‒ Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata – beleértve a költségvetési szervek (intézmények) – 
bankszámláinak vezetése és a számlavezetéshez kapcsolódó szolgáltatások 
nyújtása, valamint 3 milliárd forint keretösszegű, naptári éven belüli lejáratú 
folyószámla-hitelkeret biztosítása tárgyában új szerződések kerüljenek megkötésre a 
jelenlegi számlavezető pénzintézettel (CIB Bank Zrt.) a hatályos szerződések feltételeivel 
megegyező szerződéses feltételek mellett, az alábbiak szerint: 

 
1.1 A kötendő szerződések 2022. január 1. napján lépnek hatályba és hatályukat vesztik 

a 379/2021. (VI.14.) számú közgyűlési határozat alapján lefolytatott beszerzési 
eljárás nyertes ajánlattevőjével kötendő szerződés(ek) hatálybalépésének napjától 
számított 180. napon, de legkésőbb 2022. december 31. napján. 
 

1.2 A szerződés biztosítékaként az Önkormányzat saját bevétele ajánlható fel. 
 
 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a határozat 1. pontja szerinti szerződés(ek) 
megkötésére. 

 
 
Felelős:  Polgármester  
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:  1. pont tekintetében azonnal 

2. pont vonatkozásában 2021.10.15. 
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Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú 

Város Településszerkezeti Tervének, Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 
6.) önkormányzati rendeletének módosításához 
kapcsolódó településrendezési és tervezési szerződés 
jóváhagyására, valamint a Miskolc 01428/20, 01428/21 
hrsz.-ú ingatlanok kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
432/2021. (X.7.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Telepítési tanulmányterv és kapcsolódó településrendezési-és tervezési 

szerződés jóváhagyása, valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítás a 
Miskolc 01428/20, 01428/21 hrsz.-ú ingatlanokra 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat telepítési 
tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, Miskolc 
Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) 
önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó településrendezési és tervezési 
szerződés jóváhagyására, valamint a Miskolc 01428/20, 01428/21 hrsz.-ú ingatlanok 
kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására " című előterjesztést és a következő határozatot 
hozza:  
 
1) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése - a jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal - jóváhagyja a Miskolc 01428/20, 01428/21 hrsz.-ú ingatlanokra készített 
telepítési tanulmánytervet.  

 
2) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata, a Miskolc Holding Zrt. (Székhely: 3530 Miskolc, Petőfi utca 1-3; 
Cégjegyzékszám: 05-10-000406; Adószám: 13778749-2-05) mint Célmegvalósító (a 
továbbiakban: Célmegvalósító) és az Uru-Plan Bt. (Székhely: 3535 Miskolc, Bartók Béla utca 
58.; Cégjegyzékszám: 05-06-018037; Adószám: 26099770-2-05), mint Tervező (a továbbiakban: 
Tervező) közötti településrendezési és tervezési szerződés (a továbbiakban: Szerződés) 
megkötéséről dönt, az alábbiak szerint:  
A Szerződés célja a telepítési tanulmányterv alapján, Miskolc, 01428/20, 01428/21 hrsz.-ú 
ingatlanokra a hatályos, Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Miskolc 
Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati 
rendelet módosítása, a Célmegvalósító költségviselése mellett. A Szerződés tárgya a tervezési 
területet érintő telektömbnél a településrendezési tevékenység előkészítése, a fejlesztést lehetővé 
tevő szabályozási előírások kidolgozása. Tervezőt a tervezési feladat ellátásáért összesen 
1.250.000 Ft + ÁFA, azaz egymilliókettőszázötvenezer forint + ÁFA tervezési díj illeti meg. A 
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Célmegvalósítónak a Szerződésben kötelezettséget kell vállalnia arra, hogy a Tervezőnek a 
tervezési díjat megfizeti.  
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 
Szerződés aláírásával kapcsolatos intézkedések megtételére. 

3) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 
jelen határozat 2. pontjában említett Szerződés végrehajtásával összefüggő eljárások 
megindítására és lefolytatására, továbbá minden olyan nyilatkozat megtételére, mely a 
településrendezési eszközök módosításához kapcsolódó adatok és adatbázisok szolgáltatásához 
szükséges. A településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a 
településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről 
szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet 28/A. § (1) és (2) bekezdése alapján átvett adatok és 
adatbázisok kizárólag a településrendezési eszközök módosításához használhatóak fel.  

 
4) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc 01428/20, 01428/21 

hrsz.-ú ingatlanokat kiemelt fejlesztési területté nyilvánítja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Főépítészi Kabinet 
Határidő:    1. pont tekintetében: azonnal 

2. pont tekintetében a döntéstől számított 30 napon belül 
3. pont tekintetében a 2. pontban meghatározott szerződés 

megkötését követően 30 napon belül 
4. pont tekintetében: azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat telepítési tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú 

Város Településszerkezeti Tervének, Miskolc Megyei Jogú 
Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 
6.) önkormányzati rendeletének módosításához 
kapcsolódó településrendezési és tervezési szerződés 
jóváhagyására, valamint kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítására a Miskolc 45563/3, 45566/2, 45566/4, 45567, 
45568/2 hrsz.-ú ingatlanokra 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük, melyhez módosító 
indítványt nyújtott be. Elsőként a módosító indítványról szavaznak, kéri, tegyék meg. 
 

 
A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta a módosító indítványt. 

 
 
Veres Pál polgármester: Most a határozati javaslatot teszi föl szavazásra, figyelemmel a 
módosító indítvány kapcsán meghozott döntésre. 
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A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
és meghozta a  
 
 
 

433/2021. (X.7.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Miskolc 45563/3, 45566/2, 45566/4, 45567, 45568/2 hrsz.-ú ingatlanok 
kiemelt fejlesztési területté nyilvánítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat telepítési 
tanulmányterv és Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, Miskolc 
Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII. 6.) 
önkormányzati rendeletének módosításához kapcsolódó településrendezési és tervezési 
szerződés jóváhagyására, valamint kiemelt fejlesztési területté nyilvánítására a Miskolc 
45563/3, 45566/2, 45566/4, 45567, 45568/2 hrsz.-ú ingatlanokra" című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza:  
 

1) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc 45563/3, 45566/2, 
45566/4, 45567, 45568/2 hrsz.-ú ingatlanokat kiemelt fejlesztési területté nyilvánítja. 

 
2) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 

a településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a 
településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos 
jogintézményekről szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet 42. § szerinti intézkedések 
megtételére. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Főépítészi Kabinet 
Határidő:    azonnal 
 

 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc 21804, 21805, 046/2, 49003/6, 49003/7 

hrsz.-ú ingatlanok kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
és meghozta a 

 
434/2021. (X.7.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc 21804, 21805, 046/2, 49003/6, 49003/7 hrsz.-ingatlanok kiemelt 

fejlesztési területté nyilvánítása 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 
21804, 21805, 046/2, 49003/6 49003/7 hrsz.-ú ingatlanok kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítására " című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  
 

I. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az alábbiakban felsorolt 
területeket a beruházások megvalósíthatósága érdekében kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítja.  

1. Miskolc Harmadik u. 2-8. sz. 21804, 21805 hrsz. (Miskolc város leromlott 
városi területeinek rehabilitációja céljából)  

2. Miskolc 046/2 hrsz. (Miskolc Déli-kerékpárút építése céljából) 
3. Miskolc Bogáncs utca 4/A. sz. 49003/6, 49003/7 hrsz. (Miskolc Kassák 

Lajos utca építése céljából). 
 

II. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert 
a településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a 
településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos 
jogintézményekről szóló 314/2012. (XI.8.) Korm. rendelet 42. § szerinti intézkedések 
megtételére. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Főépítészi Kabinet 
Határidő:    azonnal 
 
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító 

okiratának a módosítására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés kapcsán két határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
hogy szavazzanak az I. határozati javaslatról, melynek tárgya a Miskolci Egészségfejlesztési 
Intézet alapító okiratának a módosítása – a Miskolci Egészségfejlesztési Intézetnél foglalkoztatottak 
jogviszonyának egészségügyi szolgálati jogviszonnyá alakulása tárgyában. 

 
 
A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
435/2021. (X.7.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a módosítása – a 

Miskolci Egészségfejlesztési Intézetnél foglalkoztatottak jogviszonyának 
egészségügyi szolgálati jogviszonnyá alakulása tárgyában 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a módosítására” tárgyú előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Egészségfejlesztési 
Intézet alapító okiratának módosítását – 2021. március 1. napjával – jelen határozat 1. melléklete 
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szerinti tartalommal, valamint a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt alapító okiratát jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 
 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a jelen határozat 1. melléklete szerinti módosító 
okirat, valamint jelen határozat 2. melléklete szerinti, módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 
alapító okirat vonatkozásában, a törzskönyvi bejegyzéshez szükséges intézkedések megtételére, 
továbbá arra, hogy a Magyar Államkincstár által a változás-bejelentési eljárás keretében esetlegesen 
kiadásra kerülő hiánypótlási felhívásnak eleget tegyen. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Gazdálkodási Főosztály   
Határidő:  1. pont tekintetében azonnal 
 2. pont tekintetében a jogszabályi előírások szerint, illetve 
 hiánypótlás kiadása esetén a hiánypótlási határidő szerint 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a II. határozati javaslatról, melynek tárgya: a 
Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a módosítása – a Miskolci 
Egészségfejlesztési Intézet székhelyének, telephelyeinek változása tárgyában. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
 

436/2021. (X.7.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a módosítása – a 
Miskolci Egészségfejlesztési Intézet székhelyének, telephelyeinek változása 
tárgyában 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a módosítására” tárgyú előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Egészségfejlesztési 
Intézet alapító okiratának módosítását – a törzskönyvi nyilvántartásba történő bejegyzés napjával 
– jelen határozat 1. melléklete szerinti tartalommal, valamint a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát jelen határozat 2. melléklete szerinti 
tartalommal jóváhagyja. 
 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a jelen határozat 1. melléklete szerinti módosító 
okirat, valamint jelen határozat 2. melléklete szerinti, módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 
alapító okirat vonatkozásában, a törzskönyvi bejegyzéshez szükséges intézkedések megtételére, 
továbbá arra, hogy a Magyar Államkincstár által a változás-bejelentési eljárás keretében esetlegesen 
kiadásra kerülő hiánypótlási felhívásnak eleget tegyen. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Gazdálkodási Főosztály   
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Határidő:  1. pont tekintetében azonnal 
 2. pont tekintetében a jogszabályi előírások szerint, illetve 
  hiánypótlás kiadása esetén a hiánypótlási határidő szerint 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a „Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért 
Alapítvánnyal fogyatékos személyek nappali ellátására 
kötött szerződés módosítására, valamint a kapcsolódó 
döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell dönteniük, 
melyhez módosító indítványt nyújtott be. Elsőként a módosító indítványról döntenek, kéri, 
szavazzanak. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta a módosító indítványt. 

 
Veres Pál polgármester: Most a határozati javaslatról szavaznak, a módosító indítvány kapcsán 
meghozott döntésre figyelemmel. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta a határozati javaslatot és meghozta a  

 
437/2021. (X.7.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A „Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért Alapítvánnyal fogyatékos 

személyek nappali ellátására kötött szerződés módosítása és a kapcsolódó 
döntések meghozatala 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
„Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért Alapítvánnyal fogyatékos személyek nappali 
ellátására kötött ellátási szerződés módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1.)  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a szociális igazgatásról és szociális 
ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. 120. §-ában és 122. §-ában foglaltak alapján jóváhagyja jelen 
határozat 1. számú melléklete szerinti, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 
„Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért Alapítvány között 2007. július 2. napján megkötött 
ellátási szerződés módosításáról szóló szerződést, valamint jóváhagyja jelen határozat 2. számú 
melléklete szerinti, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az Önálló Másság Életminőség 
Fejlesztő Alapítvány között 2007. július 2. napján megkötött ellátási szerződés közös megegyezéssel 
történő megszüntetéséről szóló szerződést és ezzel egyidejűleg felhatalmazza a Polgármestert a 
módosító szerződés és a megszüntető szerződés aláírására. 
 
2.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról és 
a vagyongazdálkodásról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) bekezdései 
alapján dönt az ellátási szerződés módosításának hatályba lépésével egyidejűleg a Miskolc 5030/2 
hrsz.-ú, természetben Miskolc, Váltó utca 45. szám alatti ingatlannak a „Szimbiózis” a Harmónikus 
Együtt-Létért Alapítvány (3527 Miskolc, Augusztus 20 u. 12.) részére határozatlan, de legfeljebb a 
feladatellátás időtartamára – 6 hónapos rendes felmondási idő kikötésével, térítésmentes, közcélú 
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adományként történő használatba adásáról a fogyatékos személyek nappali ellátása és fejlesztő 
foglalkoztatása, mint szociális közfeladat ellátásának elősegítése céljából.  
 

2.1.) A kedvezményezett szervezet köteles a szerződéskötéskor igazolni, hogy a nemzeti 
vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pontja szerint átlátható 
szervezetnek minősül. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett szervezet köteles 
az Önkormányzatot haladéktalanul értesíteni. 
2.2.) Az önkormányzati ingatlan használata során a kedvezményezett szervezet köteles az 
ingatlanhasználattal felmerülő költségek (közös költség, közüzemi és rezsi díjak, karbantartás, 
adók, illetékek) viselésére.  
2.3.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát az általános forgalmi adóról szóló 2007. évi CXXVII. törvény 259. 
§ 9/A. pontjában meghatározott közcélú adományként biztosítja. A jogosultság alanyi 
feltételeinek fennállását a kedvezményezett szervezet a szerződéskötéssel egyidejűleg köteles 
igazolni. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett szervezet az Önkormányzatot 
haladéktalanul köteles értesíteni. Amennyiben a közcélú adományozás alanyi feltételei nem 
állnak fenn, vagy abban változás következik be, úgy a kedvezményezett szervezet köteles a 
felmerülő Áfát az Önkormányzat részére megtéríteni. 
2.4.) A kedvezményezett szervezetnek a szerződésben kötelezettséget kell vállalnia arra, hogy a 
közfeladat ellátásról minden évben szakmai beszámolót készít az Önkormányzat felé a tárgyévet 
követő év május 31. napjáig. Ezen kötelezettség teljesítésének elmaradása esetén az 
Önkormányzat javára az ingatlanhasználattal kapcsolatos szerződés tekintetében az azonnal 
felmondás lehetőségét kell biztosítani.  

 
3.) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy a Vagyonrendelet 17. § b) pontja alapján a Miskolc Holding Zrt. útján gondoskodjon a 
használati szerződésnek a jelen határozatban meghatározott feltételekkel, illetve a nemzeti 
vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (11)-(12) bekezdései szerinti feltételek megtartása 
mellett történő előkészítéséről, megszövegezéséről és megkötéséről. 
 
Felelős:       Polgármester 
Végrehajtásért felelős:    Szociális és Köznevelési Osztály 
      Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik:    Miskolc Holding Zrt. 
Határidő:      azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

irányítása alá tartozó költségvetési szervek belső ellenőrzési 
feladatai ellátása módjának átalakításával kapcsolatos 
döntés meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 
A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
438/2021. (X.7.) számú határozatot 
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Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata irányítása alá tartozó költségvetési 

szervek belső ellenőrzési feladatai ellátása módjának átalakítása Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala belső ellenőrzési szervezeti 
egységének, a Belső Ellenőrzési Osztály kijelölésével 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata irányítása alá tartozó költségvetési szervek belső 
ellenőrzési feladatai ellátása módjának átalakításával kapcsolatos döntés meghozatalára” 
elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  

 
1. A Közgyűlés a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata irányítása alá tartozó alábbi 

költségvetési szervek: 

• II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár, 

• Miskolci Önkormányzati Rendészet, 

• Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény, 

• Herman Ottó Múzeum, 

• Miskolci Közintézmény-működtető Központ, 

• Miskolci Egészségfejlesztési Intézet 
 

esetében a belső ellenőrzési tevékenység feladatainak ellátására 2022. január 1. napjától 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala belső ellenőrzési szervezeti egységét, a 
Belső Ellenőrzési Osztályt jelöli ki.  
 

2. A Közgyűlés felhatalmazást ad Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 
Jegyzőjének a 2022. január 1. napjától érvénybe lépő megállapodások megkötésére, a 
hatályos megbízási szerződések felmondására.  

 
Felelős:  Jegyző 
Végrehajtásért felelős:  Belső Ellenőrzési Osztály 
Határidő: 1. pont: a döntés tekintetében azonnal 

 2. pont tekintetében: 2021.12.31. 
 
 
Veres Pál polgármester: A 10. napirend tárgyalása következik. Bejelenti, miszerint ahogy 
korábban is jelezte, nem kíván részt venni a szavazás, és a Közgyűlési termet is elhagyja. A 
Közgyűlés vezetését átadja Alpolgármester Asszonynak. 
 

- Varga Andrea Klára alpolgármester vezeti az ülést. - 
 

Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere 
jubileumi jutalmának megállapítására 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. 

 
A Közgyűlés 15 igen, 1 nem szavazattal, 9 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
439/2021. (X.7.) számú határozatot 
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Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere jubileumi jutalmának megállapítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármestere jubileumi jutalmának megállapítására” című előterjesztést 
és a következő határozatot hozza:  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése munkáltatói jogkörében eljárva 
megállapítja, hogy a vonatkozó törvényi kötelezettséget végrehajtva, Veres Pál Miskolc Megyei 
Jogú Város Polgármestere részére 35 év közszolgálati jogviszonyára tekintettel 3.988.800.-Ft, azaz 
Hárommillió-kilencszáznyolcvannyolcezer-nyolcszáz Forint jubileumi jutalom kerül 
kifizetésre a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/L. § (1), valamint 
150. § (2) bekezdés c) pontja alapján, továbbá felkéri Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának Jegyzőjét, hogy gondoskodjon a szükséges intézkedések megtételéről. 
 

Felelős:  Jegyző 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik:  Humánerőforrás Osztály 
Határidő:  azonnal 

 
 
Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 
dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak. 
 

- Az ülést Veres Pál polgármester vezeti. - 
 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
és meghozta a  
 

440/2021. (X.7.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Közgyűlés utólagos tájékoztatása a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben 
meghozott polgármesteri döntésekről 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Közgyűlés 
utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 
alapján, tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 
egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény egyes rendelkezéseinek eltérő 
alkalmazásáról szóló 307/2021. (VI. 5.) Korm. rendelet 2021. június 15-i hatályba lépését követő 
időszakban a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott, a jelen határozat 1-10. számú 
mellékletét képező polgármesteri határozatok vonatkozásában. 
 
Felelős:  Polgármester 
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Határidő:  azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
1. sürgősségi indítvány: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 

Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás (távol: 2 fő) 
mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot 
és meghozta a  

 
441/2021. (X.7.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési 

Szabályzatának jóváhagyása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Miskolc Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyására” 
tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2021. október 10. napi hatállyal 
jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatát 
a határozat melléklete szerinti tartalommal. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
 
2. sürgősségi indítvány: Javaslat a Ferenczi Tornacsarnok megvalósítására irányuló 

együttműködés jóváhagyására és kapcsolódó tulajdonosi 
döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás (távol: 2 fő) 
tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot és meghozta a  

 
442/2021. (X.7.) számú határozatot 

 
Tárgy:  tulajdonosi hozzájárulás megadása és együttműködés jóváhagyása 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Ferenczi 
Tornacsarnok megvalósítására irányuló együttműködés jóváhagyására és kapcsolódó 
tulajdonosi döntések meghozatalára” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárulását adja ahhoz, hogy 
a Borsod Sport Klub Sportegyesület (székhely: 3516 Miskolc, Szolártsik Sándor tér 26., adószám: 
18429567-1-05, nyilvántartási szám: 05-02-0002565, képviseli: Mike Martin elnök) a Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonában lévő 40026/44. hrsz.-ú, Miskolc II. 
kerület, belterület, kivett beépítetlen terület megnevezésű ingatlanon (a továbbiakban: Ingatlan) – a 
társasági adóról és osztalékadóról szóló 1996. évi LXXXI. törvény 22/C. §-ában foglalt, a látvány-
csapatsportok támogatására szolgáló adókedvezmény és egyéb támogatás igénybevételével – építési 
engedélyhez kötött, építési beruházással, felújítással járó sportcélú ingatlanra irányuló tárgyi eszköz 
beruházást végezzen, melynek keretében kézilabda sportra is alkalmas multifunkcionális 
sportcsarnokot építsen (a továbbiakban: Beruházás). Egyúttal felhatalmazza a Polgármestert, hogy 
a Miskolci Sportiskola Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság és Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzata között a 40026/44. hrsz.-ú ingatlan térítésmentes használatba adása 
tárgyában 2018. december 21. napján kötött szerződés a jelen határozatban foglaltaknak 
megfelelően módosításra kerüljön.  
 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul a Borsod Sport Klub 
Sportegyesület, a Miskolci Sportiskola Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság és 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata közötti, a Beruházás megvalósítására irányuló 
együttműködési megállapodás megkötéséhez, egyúttal felkéri és utasítja a Polgármestert, hogy 
folytassa le a Beruházás megvalósításához szükséges együttműködés kereteit meghatározó 

megállapodás megkötéséhez szükséges egyeztetéseket, továbbá ‒  Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012. (XII. 15.) önkormányzati rendelet 17. § b) alpontjában kapott felhatalmazás keretében ‒ 
gondoskodjon az együttműködési megállapodás szövegének megállapításáról, elfogadásáról és 
aláírásáról azzal, hogy a megállapodást a jelen határozat szerinti feltételekkel szükséges megkötni. 
Egyúttal felkéri a Polgármestert, hogy a megállapodás megkötését követően utólagos tájékoztatást 
biztosítson a Közgyűlésnek az együttműködési megállapodásról.  
 
2.1./ Az együttműködési megállapodásban rögzíteni szükséges, hogy a Borsod Sport Klub 
Sportegyesület által az Ingatlanon megvalósított tárgyi eszköz beruházás a társasági adóról és 
osztalékadóról szóló 1996. évi LXXXI. törvény 22/C. § (6a) bekezdésében foglaltakra tekintettel 
az üzembe helyezését követő 30 napon belül térítésmentesen a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának tulajdonába kerül.  
 
2.2./ A Közgyűlés rögzíti továbbá, hogy az együttműködési megállapodásra vonatkozó egyeztetés 
körében kiemelt szempont, hogy a Beruházás révén üzembe helyezett sportcélú ingatlan 
hasznosítására, üzemeltetésére, fenntartására saját költségen a Borsod Sport Klub Sportegyesület 
legyen köteles, ugyanakkor vállaljon kötelezettséget a sportcsarnok köznevelési feladatok ellátása, 
valamint az Önkormányzat rendezvényeinek lebonyolítása érdekében az Ingatlan évi 
meghatározott alkalommal történő ingyenes biztosítására. 
 
3./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy 
gondoskodjon a tulajdonosi hozzájáruló nyilatkozat kiadásáról. 
 

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  1. pont tekintetében azonnal; 
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  2. pont tekintetében az egyeztetések eredményességét 
követő 30 napon belül 

  3. pont tekintetében a döntéshozatalt követő 60 nap 
 
 
 
Veres Pál polgármester: Bejelenti, hogy a szavazás végére értek. A napirendi pontokat nem érintő 
közérdekű bejelentések következnek. 
 
 

Közérdekű bejelentések, hozzászólások 
 
 
Felszólalók: 

 
 

Varga Andrea Klára alpolgármester: Polgármester Úr jelezte az egyik napirendi pont kapcsán, 
hogy a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázatról soron kívül kellett 
döntést hozni. Azért kért szót, mert fontos, hogy erről tájékoztatást adjanak. Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata ismételten benyújtotta a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2022-es évi fordulójához a csatlakozási nyilatkozatot. Az Önkormányzat 150 
pályázót szeretne ebben az időszakban támogatni, havi 5000 Ft/fő önkormányzati támogatásban 
tudják részesíteni a hallgatókat. Azok nyújthatnak be pályázatot, akiknek az 1 főre eső havi nettó 
jövedelem nem haladja meg az öregségi nyugdíj mindenkor legkisebb összegének 350%-át. A 
korábbi évhez képest megemelték a támogatási összeget, hogy minél több személynek legyen 
lehetősége a támogatásra pályázatot benyújtani. Ezen felül pályázatot nyújthat be az, akit a pályázó 
szülője egyedül neveli, és ez a nyugdíjminimum 450%-ára emelkedő egy főre jutó keresetet 
eredményezett. Jelzi, hogy két típusú pályázat lehetséges. Az „A” típusú ösztöndíjpályázat esetében 
azok pályázhatnak, akik állandó lakóhellyel rendelkeznek és felsőoktatási intézményben nappali 
munkarend szerint folytatják tanulmányaikat. A „B” típusú ösztöndíjpályázatot azok nyújthatják 
be, akik állandó lakóhellyel rendelkeznek, és utolsó éves, érettségi előtt álló középiskolások a 2021-
2022. nevelési évben. Kér mindenkit, hogy segítsenek az információ eljutásában, hogy minél többen 
tudjanak pályázni erre az ösztöndíjra.  
 
Borkuti László: Egy leendő sportversenyre szeretné felhívni a figyelmet, és segítséget, támogatást 
szeretne kérni a jelenlévőktől. Idén is megrendezésre kerül a Miskolci Barátság Maraton utcai 
futóverseny. Ezt korábban Miskolc város nagylelkűen 2 millió forinttal tudta támogatni, de a 
költségvetési nehézségek miatt ez idén 500 ezer forintra csökkent. A futóversenyre az előzetes 
nevezések alapján több mint 600 versenyző jelentkezett be. Különböző korosztályok, különböző 
távokat fognak megtenni. Legutóbbis a Népkert és környékén egy olyan futóverseny alakult ki, ami 
az egész várost megmozgatta, nemcsak a résztvevők, hanem a nagyszámú rokonság és kísérők 
tekintetében is egy látványos sportversenynek lehettek tanúi. Arra kéri képviselőtársait, hogy aki 
teheti és képviselői alapja megengedi, ezt a futóversenyt támogassa anyagi hozzájárulásával. A 
szervezőbizottság elnökeként 100 ezer forinttal tudja támogatni ezt a rendezvényt. Itt nemcsak a 
közel 600 sportoló kiszolgálásáról van szó, hanem annak több, mint 100-200 önkéntes 
mozgatásáról, akik ebben a futóversenyben részt vesznek. A helyzet megkönnyítésére megkéri majd 
a koordinációs referenseket, hogy egy támogatási szerződés jöjjön létre az alapítvánnyal, hogy ne 
kelljen azt a bürokratikus körforgást végigjárni, hogy minden képviselő külön-külön támogatási 
szerződésben köti le az összeget.  
Választókerületében elindult a kátyúzás, és azok a munkálatok, amelyek a zúzalékos utak javítását 
célozzák meg. A lakosoktól még egy kis türelmet kér, de hangsúlyozza, beindult a munka.  
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Örömmel jelenti be, hogy mindkét városrészben, Hejőcsabán és Görömbölyön a TOP-os 
pályázatok lehetősége kapcsán a Gárdonyi Művelődési Ház felújítása nagyon szépen halad, ahogy 
a parkban lévő külső szociális blokknak a felújítása is befejezés előtt áll. A görömbölyi területen is 
mind a művelődési ház, mind a hozzátartozó közösségi térben elindultak a fejlesztések. 
 
Dr. Kovács László: Először egy ügyrendi jellegű javaslata lenne. Már közgyűlések óta figyeli, hogy 
mivel a végszavazás megelőzi a közérdekű bejelentéseket, a szavazás végét követően a 
közérdeklődésre számot tartó bejelentések közérdektelenségbe fulladnak. Mindenki elkezd 
beszélgetni, sokan elhagyják a termet, nemcsak a képviselők, mások is. A korábbi gyakorlat az volt, 
hogy a végszavazás a közérdekű bejelentések után történt, és így mindenki ott volt, kellő figyelmet 
fordítva rá. Kéri annak a megvizsgálását Jegyző Úrtól, illetve Polgármester Úrtól, hogy nincs-e 
értelme megfordítani ezt a mostanit, mert úgy látja, hogy jobb lenne, ha visszatérnének a régi 
gyakorlathoz. 
Felső-Majláthon lévő, volt Erdészeti Igazgatóság ingatlanának területe, ami már évtizedes 
probléma, elhagyottan áll, államkincstári tulajdonba került. A lakossági jelzés folyamatos, kérik a 
lakosok az önkormányzati segítséget ennek – a legalább minimális szinten történő – 
karbantartására. Ez annyira problémás, hogy 3-4 évvel ezelőtt saját képviselői alapjából szeretett 
volna festéket venni és legalább a kerítést lefestetni, mert olyan borzasztóan nézett ki, de erre sem 
kaptak engedélyt, mert a tulajdonos, az állam nem járult ehhez hozzá. Azonban nem fordít kellő 
figyelmet a karbantartására, az elburjánzó növényzet már kijön a kerítésen túlra, szégyenfoltja a 
területnek. Akik meg vannak bízva a kezelésével, azok évente 1-2 alkalommal levágják valahogyan 
a füvet. A probléma ezzel végülis még mindig megoldatlan, annyira, hogy 5-6 évvel ezelőtt ott 
bűncselekmény is történt, egy nemi erőszakra történt kísérlet. A növényzet benőtte azt a részt, 
eltakarja a főút felől eső részt. Úgy véli, közös gondolkodásra lenne szükség. Ez már nem egyéni 
képviselői kompetencia, de lehet még a polgármesternek se könnyű. Próbálkozni kellene viszont, 
mert a lakosok várják az ügy megoldását.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Elmondja, hogy amikor a kerékpárút 
nyomvonalának kialakításának hosszú procedúráját folytatták, akkor az egyik lehetséges 
végállomásként szerepelt ez a terület is. Azonban nem így alakult, a kerékpárút felmegy Lillafüredre. 
A Képviselő Úr által mondottakat csak meg tudja erősíteni, a helyszíni bejáráskor is látta. Ott 
értékes terület és épületek vannak, melyeket lehetne használni. Folytatott egyeztetéseket a környező 
vállalkozókkal, vendéglátókkal és szálláshely üzemeltetőkkel. Lenne egy előzetes szándék arra, hogy 
vizsgálják meg, hogyan lehetne ezt használni, akár egy parkoló, egy komfort pont kialakításával, 
gyalogosan nincs messze már a Palotaszálló sem, vagy onnan egy elektromos járművel fel is lehet 
menni. A Lillafüred komplex turisztikai fejlesztésében ennek a területnek a hasznosítására javaslatot 
próbálnak tenni. Ebben kéri is Kovács képviselő úr segítségét. Hangsúlyozza, nem a városé a 
terület, hanem állami vagyon, az Északerdő kezeli, nekik is probléma ez, már beszélt Igazgató Úrral 
a témában. Rajta lesznek az ügyön, hogy történjen valami pozitív elmozdulás. 
Az ügyrendi javaslatra vonatkozó javaslatot természetesen megvizsgálják.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Egykori élsportolóként természetesen csatlakozik Borkuti képviselőtársa 
kéréséhez és 100 ezer forinttal támogatja a Barátság Maratont, melynek résztvevője is volt már. 
Minden olyan dolgot, amely a tömegsportot, az egészséges életmód népszerűsítését szolgálja, azt 
örömmel támogatja.  
Választókerületét leginkább érintő problémák miatt kért elsősorban szót. A legfontosabb a Vasgyári 
Piac, az Ötödik utca, Negyedik utca és a közlekedési vállalat között lerakott illegális szemét 
problémája. Idén már Jegyző Úr segítségével és saját közbenjárásával sikerült kitakaríttatni a 
bunkert, ahol szintén rengeteg szemét felhalmozódott. Az előbb említett területrész problémája 
azonban nincs megoldva, folyamatos a szemétlerakás, melyet jelez mindig a Városgazdának. 
Mondta a cégnek, hogy tegyenek ki oda egy konténert. Azonban a problémának az is része, hogy a 
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konténer mellett is felhalmozódhat a szemét. Valamilyen olyan megoldást kellene találniuk, esetleg 
egy vadkamera kihelyezését, egy olyan dolgot, amivel megszüntetik ezt a problémát. A Lónyay és 
Topiczer kereszteződésében is szükséges megszüntetni egy ilyen szemétlerakót. Bízik abban, hogy 
ezt is sikerült majd.  
Polgármester Úrral már beszélték a Városgazda kapcsán, hogy választókerületében picit el van 
hanyagolva a terület és a feladatmegoldások. Sokszor későn érkeznek oda a fűnyírók, valamint a 
szemetet összeszedni. A lakossági probléma bejelentésekre későn, vagy nem történik semmilyen 
cselekvés. Példaként hozza fel, hogy Lyukóban nagyon el vannak hanyagolva a közterületek. Kéri 
Polgármester Urat, hogy figyeljenek oda a vasgyári részre, Lyukóra, a közterületek karbantartására, 
a szemét és a városüzemeltetési feladatok elvégzésére. 
A Vasgyárban az állandó lapos épület ismét illegális szemétlerakóvá silányult. Kérése, hogy ismét 
takarítsák ki. Az elmúlt időszakban lakossági jelzések alapján már döglött állatok teteme is 
megtalálható itt. Kéri, hogy fokozottan figyeljen oda a vezetés erre a részre, minél előbb bontsák le 
az épületet, ami az elmúlt közgyűléseken meg lett ígérve. 
 
Veres Pál polgármester: Megerősíti Képviselő Úr szavait, a bontás valóban elő van készítve. 
Köszöni a körzetbejárások alkalmával az együttműködést képviselőtársainak, amit tapasztalt. Sok-
sok értékes tapasztalatot szerzett, sok felvetést próbál majd továbbítani. Képviselő Úr most 
ismertetett felvetéseire hivatalosan is reagálnak. 
 
Pakusza Zoltán: Városüzemeltetési feladatokat szeretne jelezni. Perecesen a Csajkovszkij utca 36. 
számnál van egy jelentős méretű kátyú, amely komoly balesetet is okozott. Egy idősebb hölgy 
elesett, a kátyúba belement, elesett a biciklijével, és nyílt törést szenvedett. Ezt a kátyút már az 
augusztusi időszakban jelezte levélben, azóta is ott van. 
Szintén Perecesen az Erenyő utca páratlan oldalán van egy zúzalékos út, melyről írt Jegyző Úrnak, 
kapott is választ. Lehet, hogy nem volt egyértelmű, mert ott nem aszfaltos az út, tehát nem kátyúzás 
kellene, hanem a zúzalékos útnak a rendbetétele.  
A Dalárda utca lakói kérték, hogy sebességkorlátozó tábla kerüljön kihelyezésre. 
 
Szilágyi Szabolcs: A városban már hosszú évek óta probléma az elégtelen parkolóhelyek száma. 
Örömmel jelenti be, hogy választókerületében az elmúlt időszakban két új parkoló épült meg. Az 
egyik az Ifjúság, a másik a Kölcsey utcán. Az elmúlt hét évben, amióta a körzet önkormányzati 
képviselője, a legdinamikusabban ebben a választókerületben nőtt a parkolóhelyek száma. Hét 
parkoló épült meg ez idő alatt, és ha minden jól megy, akkor idén még a Sályi utcán egy nyolcadik 
is megépítésre kerül. 
A Sályi István utca 3. szám északi oldalánál, a kereszteződésben egy közvilágítási villanyoszlopról 
leesett a lámpabúra. Jelezte több alkalommal az ÉMÁSZ, illetve jogutódja felé, de rajta kívül a 
lakosság részéről is többen. Azt a tájékoztatást kapták, hogy az Önkormányzat feladata ezt rendbe 
rakni, ami szerinte nincs így. Amennyiben mégis így lenne, akkor szeretné megkérni az illetékes 
osztályvezetőt, alpolgármestert, hogy vizsgálják ki azt, hogy ez kinek a feladata, hogy visszakerüljön, 
és legyen orvosolva a probléma.  
 
Erdei Sándor Zsolt: Néhány mondatban szeretne tájékoztatást nyújtani a Miskolc, 12. számú 
választókerület elmúlt időszakban elért eredményeiről, tervezett, és a választókerületi alapja terhére 
képviselőként elindított beruházásairól.  
Lakossági igényeknek eleget téve nemrégiben egy zárható kutyafuttató jött létre a Vologda utcán, 
két paddal, szemétgyűjtő edénnyel. Megrendelésre került az Estike utcai kosárlabdapálya teljes 
felújítása, amely hamarosan kezdetét is veszi. A Cserhát utca végének zúzalékos szakaszának 
aszfaltozása is elkezdődik, körülbelül 200 méter hosszan. Egy térfigyelő kamera kerül kihelyezésre 
a tervek szerint a Bábonyibérc újtelep utca felső részének szeméttelepe mellé, hogy az illegális 
szemetelőket tetten érhessék. Sajnos még mindig ez az egyik legnagyobb probléma a 
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választókörzetben. A Bábonyibérc soron helyi önkéntesekkel együtt elindult egy telepfejlesztő 
közösségi munka, melyet választókerületi alapjából szintén támogatott. A Wass Albert utca mellett 
a kamera kihelyezése után gyakorlatilag megszűnt a szemét lerakása. Ezen a részen a rendészet 
kérésére, valamint lakossági kérésre bozótirtást, fűnyírást kezdeményez a Városgazdától a 
kamerafelvételek jobb rálátása érdekében. A Dóczy utcán hamarosan elkezdik egy új kutyafuttató 
terveinek beadását, és ugyanitt zúzalékos parkoló kerül kialakítás a megnövekedett járműmennyiség 
miatt, a volt szelektív hulladékgyűjtő helyén a bérházak mellett. A Mátyás király úti Brunszvik 
Óvodának képviselői alapjából 1 millió forint került kiutalásra az évekig elhanyagolt kültéri 
játékpark felújítására, amely jelenleg is folyamatban van. Kéri Polgármester Úr közbenjárását, hogy 
legyen még ősszel a körzetében is kátyúzás, aszfaltozás, mert az Árok utca nagyon rossz állapotba 
került, valamint a Tinódi utcán sem sikerült ezeket a problémákat megoldani. A Városgazda 
pénzhiányra hivatkozik, de az utak balesetveszélyesek, a kátyúk egyre mélyebbek, sajnos nagyon 
sok gondot okoznak. A Vologda utcán a virágosítás is megtörtént, nemrégiben beültetésre kerültek 
azok a virágágyások, melyek az őszre lettek előkészítve.  
 
Hegedüs Andrea: A Miskolci Barátság Maratont szeretné választókerületi alapja terhére 
támogatni.  
Örömmel ad hírt arról, hogy a Martin-kertváros Nyugdíjas Klub 25 éves lett, jubilált a héten. Egy 
dinamikus, energikus közösségről van szó, fantasztikus programokkal, rendezvényekkel színesítik 
és szépítik a közösség életét. Szeretné ez évben a támogatásukat megtoldani 100 ezer forinttal, 
kiegészíteni, hogy ezt a fantasztikus munkát, amit végeznek, továbbra is tenni tudják. Ezúton kíván 
mindehhez jó egészséget! 
Választókerületében egy problémát szeretne jelezni. A Farkas Jenő és Szilágyi Dezső utca 
kereszteződésénél a járdaszakaszok sérültek, a felszín már balesetveszélyessé vált. Kéri az illetékes 
osztályt, illetve a Városgazda munkatársait, hogy segítsenek abban, hogy ez a járdaszakasz 
megújuljon. Miután a kórház közelében található, több buszmegálló is van ezen a járdaszakaszon, 
fontos, hogy elháruljon ez a probléma.  
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Nem sorolná fel azokat a zúzalékos utakat, amik nem kerültek 
megjavításra. Elmondja, hogy választókerületében 28 zúzalékos út van, annak csak egy részét 
sikerült megjavítani, és mivel az elmúlt évben is elmaradt, ezért nagyon rossz állapotban vannak. 
Kéri, hogy a Báthori soron, a régi orvosi rendelő épületének területét, amely a Holding kezelésében 
van, valamint a Hengerész út 12. szám alatti üres telket, ami szintén a Holding kezelésében van, 
tegyék rendbe, mivel már a gaz nem a járdára, hanem az úttestre nő ki. Megjegyzi, a járdát emiatt 
már egyáltalán nem lehet itt használni. Ezt, ha nem jelzi, kaszálásra soha nem kerül sor.  
Továbbítani szeretné a kérést, amiről már korábban is beszéltek, Polgármester Úr is tisztában van 
vele, hogy hogyan is néz ki olykor az Újgyőri főtér. A busszal közlekedők közül nagyon sokan 
megkeresik, hogy nem biztonságos végigmenni még fényes nappal sem az Újgyőri főtéren. Sajnos 
már ugyanezt elmondják a Vasgyári piac kapcsán is. Kérik az emberek a rendészek gyakoribb 
jelenlétét. Italbolt nyílt a piacon, és eléggé vonzza oda az embereket, akik meglehetősen illuminált 
állapotban távoznak onnan. Az a pár vevő, aki még a piacra jár, sem mer lassan már bemenni.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, és csak megerősíteni tudja, hogy vannak újabb 
és régi neuralgikus pontok. A városban most megbízott rendőrkapitány van, illetve új 
rendőrfőkapitánya van a megyének. Jövő héten fog hivatalosan találkozni velük, de előzetesen már 
Főkapitány Úrral többször találkozott. Jelezte neki ezt a két problémát is, és ígéretet tett arra, hogy 
a rendőri és rendészeti jelenlét is megnövekszik. Továbbra is azon vannak, hogy a Vasgyári 
Rendőrőrsöt kijjebb hozzák az Újgyőri főtérhez. Még mindig az ingatlant keresik hozzá, mert 
komoly előírások vannak a rendőrségi őrs áthelyezésére. Hangsúlyozza, azon vannak, hogy 
megoldják közösen a Városi Rendőrkapitánysággal és a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Rendőr-
főkapitánysággal.  
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A másik két problémát jelezni fogják a Városgazdának. 
 
 
Szarka Dénes: Néhány szót szeretne ejteni két szívügyéről. Az egyik az ifjúságpolitika, mely 
kapcsán nagy örömmel köszöni meg az elkötelezettséget a városvezetés részéről az ifjúságpolitika 
terén. Örömmel jelentheti be, hogy hamarosan diákpolgármestert választ Miskolc, a miskolci 
diákok, megalakul a Miskolc Városi Diákönkormányzat, melyet egy csapatépítő és toborzó jellegű 
tábor is megelőzött. Örömmel látják, hogy hétről-hétre egyre többen érdeklődnek eziránt. 
Reménykednek benne, hogy nemsokára szemmel láthatóan meg fogja erősíteni ez is Miskolc 
megtartóerejét. Nem sok mindent tehet egy Önkormányzat ebben a kérdésben, hiszen anyagilag is 
korlátozottak a lehetőségek. Az azonban nagyon fontos, hogy minden, amit tehetnek, azt meg is 
tegyék. Előkészítés alatt áll az Ifjúsági Koncepció is, és remélhetőleg az ifjúsági közösségi tér is 
hamarosan rendelkezésére áll a fiataloknak. Szeretné őket, a tanárokat és a szülőket is arra buzdítani, 
hogy a Diákönkormányzatban, a fiatalok önszerveződésében vegyenek részt Miskolc ifjai. 
Választókerületét érintően is szeretne néhány fejlesztésről és problémáról beszámolni. Az utóbbi 
időben megtörtént a Polgármester Úr látogatása alatt is szemügyre vett Áfonyás utcai lépcső és 
járda felújítsa. Nagy örömmel látta arra járva, hogy megszűnt az a korábbi probléma, hogy az úttest 
szélén kellett feltolni a babakocsikat az Áfonyás utcán. Elkészült az akadálymentesített járda, melyet 
már igénybe is vesznek az ott lakók. Elkészült két fekvőrendőr, így az ad hoc gyorsulási versenyek 
elé komoly akadály került, ez szintén az Áfonyás utcán történt. A Gesztenyés utcán az úttest 
bővítésével tudtak plusz parkolóhelyekhez jutni. Az egész választókerületben folyamatosan nézik 
azokat a lehetőségeket, hogy a parkolóhelyek kihasználtságát hogyan tudnák növelni, akár a 
parkolóhelyek felfestésével, akár új parkolók létesítésével, akár a felfestés, elrendezés 
megváltoztatásával. Felhívja azoknak a figyelmét, akik hónapok vagy évek óta parkoltatják egy 
helyen az autóikat, hogy el fogják szállítatni azokat az autókat. Hangsúlyozza, minden parkolóhelyre 
szükség van az Avason, mert ahogy korábban is elhangzott, ez egy akkut probléma. Minden 
lehetőséget ki fognak belőle úgy hozni, hogy ez lehetőleg a legkevesebb mértékben járjon 
zöldterületnek az elvonásával.  
Örömmel jelenti be, hogy a nagypostánál, a Szentgyörgyi úton fedett árusítóhelyek lesznek telepítve 
hamarosan. Ennek a beszerzését elindította. Ezúton is köszönetet mond Fodor Zoltán képviselő 
úrnak, aki a saját választókerületében kihasználatlanná vált fedett standokat felajánlotta részükre, 
így ez hamarabb megvalósulhat.  
Szeretne megoldást találni rövidesen a kátyúzás problémájára az Áfonyás utcán a gyógyszertár 
mögött, illetve a Gesztenyés utcán.  
A közösségi együttélés problémái kapcsán még mindig sok jelzés érkezik felé. Jó lenne, ha 
valamilyen olyan egységes rendszer kialakulna minden érintett közreműködő hatóság, illetve a 
tulajdonos Holding – sok esetben szintén érintett – közreműködésével, ami ezt a nagyon súlyos 
problémát megoldaná választókerületében, de a városban is.  
 
Fodor Zoltán: Több évvel ezelőtt kitalálta, hogy az Avason született gyermekek részére egy 
emlékpark kerüljön kialakításra, emlékfák elültetésével. Nyolc már elkészült, a jó idő beálltával a 
kilencediket szeretnék megvalósítani a szülőkkel – tavaly ez elmaradt – közösen a megszületett 
gyermekük tiszteletére. 55 gyermek született abban az évben, most 70 fát ültettek, mert a 
kiszáradtakat is pótolni kellett. Kora tavasszal megcsinálják a tizediket, és akik ebben az évben 
születtek, azokét pedig jövő ősszel ültetik. Így fogják magukat utolérni. Ezzel a városnak és az 
Avasnak is óriási famennyiséget tudnak elültetni. Jelenleg 747 fánál tart az elmúlt 19 évben, amit 
elültetett.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Elmondja, hogy nagyon örülnek minden ilyen 
kezdeményezésnek. 
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Bejelenti, hogy az ülés végére értek. Tájékoztatja a képviselőket, hogy a soron következő ülésükre 
várhatóan 2021. október 28. napján kerül sor. 
Tisztelettel hívja és várja közös megemlékezésre Miskolc polgárait, a Közgyűlés tagjait, a pártok és 
civil szervezetek képviselőit az október 23-i megemlékezésekre, ünnepségekre és koszorúzásokra, 
hogy méltóképpen, együtt ünnepelhessék meg 1956. hőseit, az akkori eseményekre emlékezve. 
Kéri, vigyázzon mindenki magára. Sajnos a IV. hulláma a vírusnak itt van közöttük, növekszik az 
esetszám. A városban is tapasztalható esetnövekedés, de még nem kritikus. Vigyázzanak egymásra! 
A maszkviselésre, higiéniai feltételek biztosítására felhívja mindenkinek a figyelmét. Jó egészséget 
kíván mindenkinek! 
Megköszöni mindenki munkáját, az ülést bezárja 11 óra 59 perckor. 
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